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Pracovný materiál Kancelárie Rady na rokovanie Rady dňa 7. 6. 2023 
 

Správa o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. 

Podnet na preverenie č.: PGO-RPMS/2023/00556 

Programová služba: Jednotka 

Vysielateľ: Rozhlas a televízia Slovenska 

Číslo licencie: TD/1 

 

Na základe záverov uvedených v správe Kancelária Rady pripravila nasledujúce uznesenie: 

 

Návrh uznesenia: 

Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 

2 písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“) 

postupom podľa § 150 zákona č. 264/2022 Z. z. preverila podnet na preverenie evidovaný pod  

č. PGO-RPMS/2023/00556 smerujúci voči vysielaniu programovej služby Jednotka vysielateľa Rozhlas 

a televízia Slovenska a uznala podnet na preverenie podľa ustanovenia § 150 ods. 13 zákona  

č. 264/2022 Z. z. za neopodstatnený. 

 

Úloha: 

Kancelária Rady oznámi podávateľovi podnetu na preverenie výsledok preverenia podnetu. 

T: 19. 6. 2023                                Z: PgO 
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Podnet na preverenie č. PGO-RPMS/2023/00556 zaevidovaný dňa 20. 3. 2023 

Podávateľ:   fyzická osoba 

Predmet podnetu:  O 5 minút 12 

Deň a čas vysielania:  19. 3. 2023 o 11:55 h 

Označenie podľa JSO:  bez označenia 

 

 

Programová služba:  Jednotka  

Vysielateľ:   Rozhlas a televízia Slovenska  

Číslo licencie:   TD/1 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dátum:   31. 5. 2023 



OBSAH  PODNETU: 
„Podávam podnet na diskusnú reláciu O 5 minút 12, v ktorej došlo k nevyváženosti názorov k 

odovzdaniu stíhačiek na Ukrajinu. E. Heger ako predseda dočasne poverenej vlády hájil krok 

darovania stíhačiek Ukrajine, pričom názorovým oponentom mal byť P. Pellegrini, ktorého 

názor bol známy už pred reláciou “kritizujeme, ale nebudeme darovanie namietať”. Bola v čase 

rozdelenej spoločnosti toto tá skutočná diskusia vhodná na obrazovkách verejnoprávnej 

televízie? Nemalo by byť úlohou tohto média priniesť skutočnú názorovú oponentúru, a teda 

jedným z hostí nemal byť predstaviteľ strany, ktorá okrem kritizovania darovanie stíhačiek aj 

namieta, a dokonca trestnoprávne? Ako bola zabezpečená objektívnosť relácie, a to nielen pre 

výber hostí, ale aj pre neschopnosť moderátora viesť debatu, ktorú v určitých častiach 

moderoval dočasne poverený premiér?“ 

 

PRÁVNE VÝCHODISKÁ POSUDZOVANIA: 

 

Zákon č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách: 

 

§ 16 Obsahová služba a sloboda príjmu 

 

(1) Poskytovateľ obsahovej služby poskytuje obsahovú službu slobodne a nezávisle. Do jej 

obsahu možno zasahovať iba na základe zákona a v jeho medziach. 

 

§ 25 Prístup verejnosti k pluralitným, objektívnym a nestranným informáciám 

 

Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do evidencie podľa 

tohto zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej plurality a 

objektívnosti a nestrannosti programov, je povinný 

b) zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej 

publicistiky; názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského 

charakteru. 

 

ANALÝZA – stanovisko Kancelárie Rady pre mediálne služby: 

Odvysielaný aktuálnopublicistický diskusný program sme posudzovali na základe ustanovenia 

§ 25 ods. písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. podľa ktorého: „Vysielateľ, ktorý nepodlieha 

samoregulačnému mechanizmu zapísanému do evidencie podľa tohto zákona, regulujúcemu aj 

oblasť všestrannosti informácií, názorovej plurality a objektívnosti a nestrannosti programov, 

je povinný zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov a programov 

aktuálnej publicistiky; názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií 

spravodajského charakteru.“ 

Medzi kritériá objektivity vo všeobecnosti zahŕňame: relevanciu, transparentnosť, presnosť, 

úplnosť, vecnosť, vyváženosť, rôznorodosť, aktuálnosť, zrozumiteľnosť, osvojenie si pozície 

odstupu a neutrality vo vzťahu k predmetu spravodajstva, absenciu stránenia. 

 

Téme odovzdania stíhačiek MiG-29 na Ukrajinu predchádzali informácie o sanácii škôd po 

požiari v Banskej Štiavnici a investovania do našich kultúrnych pamiatok. 

 

Moderátor na úvod namietanej témy uviedol, že vláda našla spôsob, ako poslať uzemnené MiG-

y Ukrajine. Prezidentka Z. Čaputová rozhodnutie vlády rešpektuje, privítala by však aj 

uznesenie parlamentu. Veľká časť opozície stále tvrdí, že odvolaná vláda nemala na takýto krok 

kompetenciu a konala v rozpore s ústavou. Smer podal podnet na Generálnu prokuratúru a 

Kotlebovci podali trestné oznámenie na všetkých členov povereného kabinetu. Neskôr doplnil, 



že predmetné stíhačky budú odovzdané medzinárodnou zmluvou medzi Slovenskom a 

Ukrajinou.  

 

Poverený premiér Eduard Heger v úvode diskusie s Petrom Pellegrinim ubezpečil verejnosť, že 

odovzdanie stíhačiek je v súlade s ústavou podľa článku 119 písmena f). Dali si podľa Hegera 

záležať, aby bola zachovaná a ešte k tomu posilnená obranyschopnosť Slovenska, ktorá je 

aktuálne najväčšia v histórii. 

Moderátor sa E. Hegera následne spýtal, či ho poverila prezidentka Zuzana Čaputová 

dojednaním takejto zmluvy o odovzdaní MiG-ov Ukrajine. 

Premiér odpovedal, že to poverenie nastalo už 16. decembra 2022, keď bola výkonom funkcie 

poverená celá vtedajšia vláda. Postup pri odovzdaní bol koordinovaný s prezidentským 

palácom. Schválila to jednohlasne celá vláda a premiér garantoval, že toto rozhodnutie je 

ústavne čisté.  

 

Predseda strany Hlas-SD a nezaradený poslanec NR SR Peter Pellegrini povedal, že 

rozhodnutie vlády rešpektuje, ale myslí si, že vláda na to rozhodnutie nemala právo. 

Argumentoval aj analýzou, ktorú vypracovala Právnická fakulta Univerzity Komenského pod 

gesciou dekana Eduarda Burdu, kde bolo konštatované, že takýto krok vláda nemôže spraviť. 

Podľa P. Pellegriniho sa mala vláda s týmto rozhodnutím obrátiť na Ústavný súd. Skonštatoval, 

že na to vláda nemala žiadnu právomoc a nesie za to plnú zodpovednosť. Bude sa za to 

zodpovedať tak, ako sa on zodpovedal za všetko, čo ako predseda vlády v rokoch 2018-2020 

spravil. 

Moderátora zaujímalo, či bude Hlas volať aj po trestnoprávnej zodpovednosti. To Peter 

Pellegrini odmietol s tým, že trestné oznámenia a podania na prokuratúru podali strany 

Republika a Smer. Podľa neho by malo už definitívne zaznieť, že Slovensko vyčerpalo svoje 

možnosti a kapacity nejakej výraznej vojenskej pomoci vo vzťahu k Ukrajine. Naďalej budeme 

pomáhať iba logisticky, technologicky, humanitárne a taktiež aj pri obnove Ukrajiny. Peter 

Pellegrini nemá žiadny problém s tým, že Ukrajina nakupuje našu muníciu (húfnice Zuzana a 

pod.) Ak by bol predsedom vlády teraz on a nie E. Heger, MiG-y ešte stále lietajú a chránia náš 

vzdušný priestor, tak ako sa na jednu suverénnu krajinu patrí.  

E. Heger povedal, že P. Pellegrini nehovorí pravdu, lebo jeho vláda rozhodla o nákupe 

amerických stíhačiek F-16. Tým podľa neho dali „bozk smrti“ MiG-om, pretože za Pellegriniho 

vlády bolo rozhodnuté, že budú uzemnené. 

P. Pellegrini oponoval E. Hegerovi, že sa tak malo stať až v momente, keď prídu americké 

stíhačky. E. Heger doplnil, že práve za vlády P. Pellegriniho prestali cvičiť pilotov na MiG-29. 

Povedal tiež, že dnes nemáme dostatok pilotov na to, aby mohli byť stíhačky MiG-29 

prevádzkyschopné. Po vzlete, priemerne po 43. minútach, mali stíhačky závažné poruchové 

hlásenia, piloti museli s nimi pristávať. Podľa E.Hegera boli neopraviteľné. Naviac, po 

vypuknutí vojny na Ukrajine ruskí technici odišli zo Slovenska. Stíhačky už nebolo možné 

prevádzkovať. 

 

P. Pellegrini pokračoval s tým, že síce za jeho vlády rozhodli o uzemnení MiG-ov, avšak až 

vtedy, keď prídu F-16-tky z USA. Dovtedy sme si mali strážiť svoj vzdušný priestor MiGmi-

29. Dodal, že o definitívnom uzemnení rozhodla vláda E. Hegera. Mohli ďalej cvičiť pilotov, 

pretože o jeden rok meškali dodávky F-16-tky. Navyše, MiG-y podľa P. Pellegriniho lietajú 

stále aj v Bulharsku, aj v Poľsku. Mohli sme sa podľa neho dohodnúť s Poliakmi alebo sme sa 

mohli dohodnúť s Bulharmi, ktorí nám mohli pomôcť servisovať naše stíhačky MiG-29 a 

nemuseli sme sa teraz doprosovať o ochranu svojho vzdušného priestoru Čechom, Poliakom 

alebo Maďarom. Ak by bol on premiérom, stíhačky ruskej výroby by dodnes chránili náš 

vzdušný priestor a na Ukrajinu by ich v takom prípade neposlal. 



 

V pokračovaní diskusie o stíhačkách moderátor otvoril tému finančných kompenzácií za MiGy-

29. Mali by sme dostať za ne 200 miliónov z Európskej únie, 700 miliónov od vlády Spojených 

štátov. E. Heger doplnil, že 700 miliónov eur od USA dostane Slovensko ako zľavu pri nákupe 

vojenskej techniky od Američanov. O aký typ techniky pôjde, poverený  premiér neupresnil.  

 

Kompenzácie P. Pellegrini nenamietal. Strana Hlas má štyri podmienky, podľa ktorých sa riadi 

pri posudzovaní tohto problému. Nesmie byť znížená obranyschopnosť Slovenska, musí to byť 

v súlade s ústavou, nesmieme byť prví ako „pionieri“, aby sme neboli testovacím poľom pri 

prípadnej reakcii jadrovej veľmoci a aby sa nezabúdalo na ľudí a ich problémy.  

 

Moderátor uviedol, že Boris Kollár v štúdiu O 5 minút 12 týždeň dozadu podmienil 

zahlasovanie za MiG-y pre Ukrajinu presmerovaním časti peňazí z Európskeho mierového 

nástroja do sociálnej oblasti. 

Problém ústavnosti zaslania MiG-ov na Ukrajinu však podľa P. Pellegriniho pretrváva a 

považuje za chybu, že vláda sa pri tomto rozhodnutí a pri schvaľovaní DCA ešte v roku 2022 

neobrátila na Ústavný súd: (...) „a mohlo byť všetko čierne a jasne na bielom, nikto nemohol 

potom pochybovať a neboli by sme sa tu mesiac alebo pol, mesiac a pol motali, môže-nemôže, 

môže-nemôže a zabudli potom vo vláde, že treba riešiť drahé ceny energií, drahé ceny potravín, 

jednoducho ľudia si tu žijú naozaj veľmi zle.“ Podľa neho by určite prostriedky z Európskeho 

mierového nástroja mali byť vyčlenené na riešenie problémov ľudí v sociálnej oblasti. 

 

Eduard Heger k tejto otázke uviedol, že spomínaných 200 miliónov eur príde na budúci rok na 

účet Slovenskej republiky, na obranné účely. Vytvára to podľa neho priestor na to, aby sa tieto 

peniaze mohli použiť aj na iné projekty. O tom však rozhodne budúca vláda. Od P. Pellegriniho 

požadoval garancie, v prípade účasti v budúcej vláde, pomáhať občanom tak výrazne ako jeho 

vláda. 

 

Ďalšou témou diskusie bolo neschválenie zákonov naviazaných na čerpanie financií z Plánu 

obnovy a odolnosti. Poverený premiér sa vyjadril, že vláda schválila už 39 potrebných zákonov, 

ktoré boli dobre napísané. Podľa jeho vyjadrenia je slovenský plán obnovy jeden z najlepších 

v Európskej únii. Pre ďalšie zákony bude hľadať podporu naprieč parlamentom. 

 

Peter Pellegrini a jeho poslanci nebudú za tieto zákony hlasovať, lebo sú podľa nich zlé. E. 

Heger podľa neho už dávno nemal byť premiérom, lebo nevie nič presadiť v parlamente. Nemal 

by sedieť na tej stoličke až do 30. septembra, pretože voľby mali byť podstatne skôr, keďže na 

tento marazmus dopláca celá Slovenská republika. 

Ohľadom problému úradníckej vlády P. Pellegrini konštatoval, že by takáto vláda mala byť, 

avšak dôveru jeho poslancov nedostane. Riadenie krajiny vládou E. Hegera nazval chaotickým 

a diletantským. 

 

Z hľadiska problémov v zdravotníctve moderátor pripomenul, že vláde P. Pellegriniho sa 

nepodarilo okrem zbúrania starého skeletu nemocnice Rázsochy nič. Reformu zdravotníctva sa 

v roku 2019 nepodarilo presadiť, na čo ministerka Andrea Kalavská rezignovala zo svojej 

funkcie. P. Pellegrini nesúhlasil. Nikto ten skelet podľa neho nevedel zbúrať 30 rokov. On to 

spravil, a tak E. Hegerovi a I. Matovičovi predostrel čistý stavebný pozemok pripravený na 

výstavbu špičkovej novej bratislavskej nemocnice. Tri roky však vláda neurobila s Rázsochami 

nič a zdá sa mu, že je to preto, aby jedna nemenovaná finančná skupina „zhrabla smotanu“. 

Pripomenul, že okrem zbúrania starých Rázsoch postavili nový pavilón „srdcovocievneho 

ústavu“ s heliportom v Bratislave, novú detskú nemocnicu, detské kardiocentrum, nový pavilón 



v „banskobystrickom srdcovocievnom ústave chorôb“ a nakúpili každý rok nové zariadenia za 

70 až 100 miliónov eur a k tomu ešte vybudovali mnoho urgentov.  

Rázsochy majú byť podľa E. Hegera dokončené do roku 2029. Verí, že ak na tom bude záležať 

každej vláde, tak sa to stihne. Podľa Hegera, vláda splnila míľniky plánu obnovy. Sme jedna 

zo šiestich krajín EÚ, ktorá dnes čerpá peniaze, z V4 sme najlepší, a ktorá má podanú druhú 

žiadosť o platbu a aj druhú platbu na účte. Z tých peňazí sa rekonštruujú a modernizujú 

železničné trate na východnom Slovensku. Vláda podporuje študentov cez schémy štipendií, 

investuje do vzdelávania, do nemocníc, výstavby nových škôlok. 

Nasledovala ostrá výmena názorov pri ktorej P. Pellegrini žiadal o konkrétne príklady 

rekonštrukcie nemocníc. Premiér vymenoval nemocnicu v Martine a bratislavské Rázsochy. 

 

Moderátora zaujímalo, aká je situácia s auditom na ministerstve zdravotníctva po odchode 

Vladimíra Lengvarského z funkcie ministra. Išlo o vyplatenie 212 miliónov eur pre regionálne 

nemocnice, z toho väčšia časť financií mala ísť do súkromných nemocníc. 

E. Heger odpovedal, že v nasledujúcom týždni vláda oznámi, ktoré nemocnice budú súčasťou 

tohto vyhodnotenia. Podľa všetkého tam môžu ešte pribudnúť ďalšie nemocnice, pretože našli 

nové zdroje, ktoré na to uvoľnia. To sú podľa neho investície do ambulancií. 

 

Nasledovali spory oboch respondentov ohľadom štrajkov v samosprávach aj zdražovania. 

Inflácia vo februári 2023 dosiahla takmer 15,5 %, čo je najvyššie číslo posledných rokov, 

potraviny medziročne zdraželi skoro o tretinu a ich nárast sa drží len tesne pod tridsiatimi 

percentami. Reálne mzdy klesli v roku 2022 v priemere o 4,5 % a na konci roka 2022 sme 

zaznamenali najväčší prepad reálnych miezd za posledných 22 rokov. Ľudia zdražovanie 

pociťujú takmer vo všetkých oblastiach. V dokrútke Eva Sadovská, analytička WOOD & 

Company skonštatovala, že ak sme vlani urobili nákup potravín za 100 eur, tak teraz za ten istý 

nákup potravín zaplatíme 128 eur. 

 

Moderátor pripomenul, že vláda urobila množstvo opatrení, či už je to zastropovanie cien 

energií, prorodinný balíček, podpora rodín, obedy zadarmo, zvyšovali sa platy v štátnej správe, 

ale aj učiteľom. Napriek tomu však napríklad učiteľom ani zvýšenie platov nestačí na to, aby 

sa mali lepšie ako v minulom roku. Všetci zamestnanci pociťujú prepad reálnych miezd. 

Moderátor sa spýtal premiéra, či môžu ešte občania očakávať, že vláda príde s takými 

opatreniami, ktoré zmiernia inflačné problémy. 

E. Heger oznámil, že od 20. marca 2023 začne platiť dohoda s potravinármi a s obchodnými 

reťazcami. Podľa nej budú zastropované na 3 mesiace ceny 400 druhov potravín. Učiteľom a 

štátnym zamestnancom sa od 1. septembra 2023 navýšia platy o ďalších 12%. Dodal, že aj 

minister práce a sociálnych vecí M. Krajniak pripravuje bližšie nešpecifikovanú pomoc pre 

najzraniteľnejšie skupiny obyvateľstva. Podľa prognózy Národnej banky Slovenska by mala 

byť inflácia za rok 2023 nižšia ako 10 %. Dnes máme podľa premiéra najnižšiu infláciu v celej 

V4. Z prognózy, ktorú vydala Národná banka Slovenska podľa premiéra „jasne vidieť“, že 

máme šiesty najlepší hospodársky rast v rámci Európskej únie. Dodal, že vláda pomohla aj 

dôchodcom a zabezpečila im trináste dôchodky a aj rodičovský bonus. 

 

Podľa P. Pellegriniho je pomoc vlády nedostatočná. Dodal, že samosprávam sa žije zle, matky 

živnostníčky, ktoré zarábajú tisíc eur mesačne nemajú nárok na 200 eur rodičovského 

príspevku. Peniaze, ktoré ľudia dostanú vo forme pomoci musia potom platiť samosprávam vo 

forme zvýšených miestnych daní a poplatkov. Je šťastný, že práve vlády Smeru boli tie, ktoré 

zaviedli valorizáciu dôchodkov do zákona ako automat. Táto vláda podľa neho s januárovým 

zvýšením dôchodkov v roku 2023 nemala vôbec nič. Dohodu s obchodnými reťazcami 

nepripisuje vláde, ale samotným supermarketom. Za minulý rok vinou nedostatočných opatrení 



vlády sa podľa P. Pellegriniho 190 tisíc ďalších seniorov dostalo do pásma chudoby a dnes ich 

je dokopy už 500 tisíc. E. Heger to odmietol. 

P. Pellegrini presadzuje ďalšie znižovanie, resp. nulovú DPH na potraviny. E. Heger oponoval, 

že DPH na potraviny mohli zrušiť ešte bývalé vlády Smeru. Nasledovala ostrá výmena názorov 

a vzájomné obviňovanie ohľadom zhoršovania životnej úrovne obyvateľstva. 

 

Záverečnou témou bol vznik novej politickej strany s názvom Demokrati. Jej líder E. Heger sa 

vyhranil voči Smeru, Hlasu, ĽSNS a Republike. Podľa moderátora však vyjadrenia ďalších 

členov hnutia, konkrétne R. Káčera a K. Hirmana s týmto postupom E. Hegera 

nekorešpondovali, aspoň čo sa týka strany Hlas-SD. E. Heger odpovedal, že snem Demokratov 

rozhodol, že si nevie predstaviť povolebnú spoluprácu so Smerom, s Hlasom, s ĽSNS a 

Republikou. V prípade strany Hlas-SD E. Heger uviedol, že „vajatajú“ v otázke prozápadnej 

zahraničnopolitickej orientácie. Spochybnil protikorupčné nastavenie Hlasu. Dodal, že táto 

strana chce hneď po voľbách odstrániť špeciálneho prokurátora Daniela Lipšica z funkcie a 

zastaviť vyšetrovanie korupčných káuz. 

 

P. Pellegrini označil E. Hegera za pravú ruku Igora Matoviča. To sú dvaja najvýraznejší 

predstavitelia OĽaNO. Oni dvaja sú podľa neho zodpovední za marazmus na Slovensku. 

Stranícke orgány Hlasu-SD rozhodli, že s OĽaNO ani ĽSNS nikdy nepôjdu do vlády. 

Moderátor P. Pellegriniho upozornil, že Demokrati nie sú OĽaNO. 

P. Pellegrini však v reakcii zopakoval, že pre Hlas je E. Heger ešte doteraz pravá ruka I. 

Matoviča. Igor Matovič sa podľa neho priznal v priamom prenose, že on to celé vymyslel a 

poradil E. Hegerovi založiť novú stranu, získať 5 % vo voľbách a nakoniec I. Matoviča znovu 

doviesť k moci. 

E. Heger už na tieto tvrdenia lídra Hlasu nechcel reagovať. Moderátor sa ho teda na záver 

diskusie spýtal, či sa ako líder novej strany nechce vyhraniť voči slovám I. Matoviča. 

E. Heger odpovedal, že ak by bol lojálny voči I. Matovičovi, ostal by v OĽaNO. Jeho príbeh v 

OĽaNO sa skončil odchodom a následným založením strany Demokrati. Chce viesť politiku 

„slušnosti, odbornosti, riešení, žiadne sľuby.“ 

 

Pri analýze programu sme sa zamerali na predmet podnetu. Podávateľ podnetu na preverenie 

namietal výber respondenta opozície do programu. Čo sa týka výberu diskutérov do relácie, 

sme toho názoru, že v rámci ústavného práva na slobodu prejavu je skladba hostí na slobodnom 

výbere vysielateľa.  

 

Aj podľa § 16 ods. 1 zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách poskytovateľ obsahovej 

služby túto poskytuje slobodne a nezávisle: „poskytovateľ obsahovej služby poskytuje 

obsahovú službu slobodne a nezávisle. Do jej obsahu možno zasahovať iba na základe zákona 

a v jeho medziach.“  

 

Domnievame sa, že líder opozičného Hlasu-SD Peter Pellegrini dostatočne oponoval 

poverenému premiérovi Eduardovi Hegerovi v prípade podávateľom namietanej témy o zaslaní 

stíhačiek MiG-29 na Ukrajinu. Viackrát zopakoval, že aj napriek tomu, že uvedené rozhodnutie 

povereného vládneho kabinetu rešpektuje, vyjadril presvedčenie, že toto riešenie nie je v súlade 

s ústavou. Argumentoval aj právnou analýzou, ktorú vypracovala Právnická fakulta Univerzity 

Komenského v Bratislave. Rozhodnutie vlády ohľadom ruských stíhačiek malo byť poslané na 

Ústavný súd, ktorý by tento problém definitívne vyriešil. Taký bol postoj predsedu opozičnej 

strany Hlas-SD.  

V otázke namietania práce moderátora zo strany podávateľa podnetu konštatujeme, že 

moderátor moderoval reláciu tak, aby mali respondenti približne rovnaký priestor na vyjadrenie 



postojov politických strán, ktoré zastupovali, ale i svojich vlastných názorov. Názory 

a vyjadrenia hostí, ktoré v diskusii zazneli, častokrát odrážali ich odlišné postoje v rámci 

diskutovaných tém. Protichodné polohy názorov na závažné politické problémy, pohľady na 

súčasnú ekonomickú a politickú krízu, silu argumentov názorovo odlišných postojov 

respondentov programu tak mohli diváci sami analyzovať a zaujať k nim vlastný názor, postoj. 

Vysielateľ recipientom v namietanom programe nepodsúval ideovo jednostranné informácie.  

 

Monitorovaný program bol podľa nášho názoru ako celok vyvážený, objektívny a informačne 

pluralitný. Nezaznamenali sme v ňom nedostatky vo vzťahu k objektivite a nestrannosti. 

 

 

ZÁVER: 

Na základe skutočností uvedených v analýze sa domnievame, že vysielateľ programovej služby 

Jednotka odvysielaním programu O 5 minút 12 zo dňa 19. 3. 2023 neporušil ustanovenie § 25 

písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách. 

Podnet na preverenie navrhujeme posúdiť ako neopodstatnený. 

 

  



K bodu č. 41   

 

Prepis monitorovaného vysielania k Správe o kontrole dodržiavania povinností podľa 

zákona č. 264/2022 Z. z. (podnet na preverenie č. PGO-RPMS/2023/00556) 

 

Monitorované vysielanie:  O 5 minút 12   
Deň vysielania:   19. 3. 2023 

Čas vysielania:   cca 11:55 h 

Označenie podľa JSO:  bez označenia 

 

časový kód záznamu o cca: 

 

11:54:51 začiatok záznamu vysielania 

predel 

 

11:55:06 začiatok programu O 5 minút 12 

 

Moderátor: „Medzinárodnou zmluvou pošleme naše MiG-y Ukrajine. Veľká časť opozície 

rozhodnutie poverenej vlády kritizuje. Darovanie uzemnených stíhačiek nám môže priniesť až 

900-miliónovú kompenzáciu. Vláda bez väčšiny v parlamente zakopla. Neschválením dvoch 

zákonov sú ohrozené stovky miliónov z plánu obnovy. Dôležité míľniky nenašli podporu ani u 

koaličných partnerov. Ceny potravín lámu nové rekordy. Ako chce poverená vláda bojovať 

proti zdražovaniu? Opýtame sa Eduarda Hegera a Petra Pellegriniho. Na Jednotke a na RTVS 

24 sledujete O päť minút 12. Dobrý deň.“ 

Jaroslav Naď (nominant OĽaNO), poverený minister obrany SR: „Náhrada, ktorá je nám 

ponúkaná, je možno v úrovni okolo 900 miliónov eur, takže asi chápete, že to je veľmi dobrá 

ponuka, ktorá je pre Slovenskú republiku aj výhodná.“ 

Robert Fico (Smer-SD), predseda poslaneckého klubu v NR SR, predseda strany: „Ak to 

urobia bez zmeny ústavy Slovenskej republiky, bude to hrubé porušenie ústavy a všetkých 

zákonov.“ 

Viliam Karas (nominant koalície), poverený minister spravodlivosti SR: „Je to právne 

riešenie v zmysle ústavy v zmysle kompetencií dočasne poverenej vlády.“ 

Peter Pellegrini (nezaradený), poslanec NR SR, predseda strany Hlas-SD: „Tak nech si 

túto situáciu vyriešia. Ja budem rešpektovať rozhodnutie vlády.“ 

Eduard Heger, poverený predseda vlády SR, predseda strany Demokrati: „Vláda má 

kompetenciu schváliť medzinárodnú dohodu. To sme dnes urobili.“ 

Richard Sulík (SaS), poslanec NR SR, predseda strany: „Chcem veriť, že to je ústavné čisté, 

ja som tú analýzu nevidel. Aj ma prekvapilo, že nebude zverejnená.“ 

P. Pellegrini: „Bez toho, aby sme mali jasné stanovisko Ústavného súdu, to vláda spraviť 

nemala.“ 

Moderátor: „Vláda našla spôsob, ako poslať uzemnené MiG-y Ukrajine. Prezidentka 

rozhodnutie vlády rešpektuje, privítala by aj uznesenie parlamentu. Veľká časť opozície stále 

tvrdí, že odvolaná vláda nemala na takýto krok kompetenciu a konala v rozpore s ústavou. Smer 

podáva podnet na prokuratúru a Kotlebovci podávajú trestné oznámenie na všetkých členov 

povereného kabinetu. O aktuálnych politických témach budeme dnes diskutovať s povereným 

premiérom a s lídrom Demokratov, pánom Eduardom Hegerom.“ 

E. Heger: „Ďakujem pekne za pozvanie. Dobrým deň prajem všetkým divákom.“ 

Moderátor: „A s bývalým premiérom, aktuálne poslancom a predsedom strany Hlas-SD, 

Petrom Pellegrinim.“ 

P. Pellegrini: „Peknú nedeľu všetkým.“ 



Moderátor: „Páni, nič nie je horúcejšie, v úvodzovkách, ako požiar v Banskej Štiavnici. 

Skúsme, pán premiér, aktualizovať tú situáciu, teda v akom je to v stave tie práce? Samozrejme, 

a celý ten zásah, keby ste to tak mohli zhodnotiť, pretože ste tam včera boli, aj osobne a teda, 

či už poznáte nejaké príčiny, aké sú škody, a ako vláda bude Štiavnici pomáhať?“ 

E. Heger: „V prvom rade, teda situácia je stabilizovaná, čo je dobrá správa, už požiar sa ďalej 

nešíri a chcem z tohto miesta poďakovať všetkým jednak zložkám, či už to boli hasiči, ale aj 

dobrovoľní hasiči, ale na miesto prišlo aj 80 vojakov a záchranárov, ale veľmi sa chcem 

poďakovať všetkým občanom Banskej Štiavnice, ale aj okolitých obcí, aj starostom, ktorí 

okamžite prišli, robili živé reťaze, aby zachraňovali exponáty z vnútra jednotlivých, či už múzeí, 

alebo aj budov, ktoré sa tam nachádzali. Tá škoda je rozsiahla, pretože ten požiar vznikol na 

streche Banky Lásky a začal sa šíriť, keďže sú to drevené krovy, začal sa šíriť vlastne, tie budovy 

sú veľmi blízko pri sebe, začal sa šíriť po strechách a chytil ďalších 6 budov, dokopy 7 budov 

bolo zasiahnuté, strechy zhoreli do tla mnohé, ale tým, že prišlo mnoho techniky, ako som 

povedal, veľmi promptne a rýchlo a občania pomáhali, tak sa podarilo uchrániť všetky 

exponáty, čo je skvelá správa. Ja som prišiel na miesto spolu s ďalšími ministrami. Som rád, že 

okamžite zareagovali a prišiel tam minister obrany, pretože tam mal vojakov, prišiel tam 

minister vnútra, prišla tam pani ministerka kultúry, prišiel tam aj štátny tajomník za 

Ministerstvo životného prostredia, samozrejme, bola tam pani primátorka, aj pán župan, takže 

okamžite sme komunikovali, akým spôsobom môžme pomôcť. Urobíme výjazdové rokovanie 

vlády, som sa dohodol s pani primátorkou. Ona v najbližších týždňoch skúsi, aj spolu s našimi 

zložkami s Okresným úradom a pod., vyčísliť všetky škody a potrebné kroky, ktoré je potrebné 

urobiť. Chcem sa zároveň poďakovať aj všetkým občanom, ktorí prispievajú na zbierku na 

Banskú Štiavnicu, a, ale samozrejme, štát sa postará o to, aby sme tento klenot kultúrneho 

dedičstva, ktorý je ako jediné mesto zapísané v UNESCO, aby sme zachránili čo najrýchlejšie 

a dali vlastne celé mesto do pôvodného stavu, aby mohlo naďalej fungovať a ten turistický ruch 

tam mohol žiť, pretože je to klenot.“ 

Moderátor: „Poskytnete aj vy nejaké financie z vašej rezervy premiérskej?“ 

E. Heger: „Určite. Nebude to len o rezerve, bude to naozaj samostatná, vláda k tomu zasadne, 

aby sme sa pozreli, tam sú totižto dve štátne budovy, jedno patrí Ministerstvu vnútra, druhé 

Ministerstvu životného prostredia. Okamžite som sa obrátil aj pani ministerku Remišovú, aby 

hľadala spôsob ako z eurofondov nájsť prostriedky na podporu, budeme kontaktovať Európsku 

komisiu, či nám vie s týmto pomôcť, keďže sa jedná o také vzácne mesto, takže budeme 

mobilizovať všetky zdroje a hlavne chceme konať veľmi rýchlo, aby sme to dali do pôvodného 

stavu, čo najrýchlejšie.“ 

Moderátor: „Pán Pellegrini, vy pochádzate z toho kraja, ako to vnímate?“ 

P. Pellegrini: „Tak mne je Banská Štiavnica veľmi blízka, pretože tam som strávil veľmi veľa 

času a je to samozrejme veľmi veľké nešťastie a ukazuje ako rýchlo sa môže stať veľmi veľa 

toho zlého, tie naše historické centrá, žiaľ, sú stavané tak, že sa budovy dotýkajú jedna s druhou. 

Tie strechy častokrát sú prepojené, takže som naozaj vďačný, že sa podarilo ten požiar, aj v 

zložitých technických, v zložitej technickej situácii lokalizovať a zabrániť ešte ďalším väčším 

škodám. Takisto, veľmi úprimne ďakujem občanom, ktorí prišli a zachraňovali tento náš klenot. 

Viete, Banská Štiavnica, spolu s ďalšími niektorými mestami, sa stará o svetové dedičstvo 

UNESCO a na to musíme byť právom hrdí. A preto vítam, že pán premiér rozhodol, že vláda 

pôjde do regiónu zasadať, pretože to musí byť to minimum, čo môže vláda spraviť. Akurát 

nabádam, aby to bolo, čo najrýchlejšie ako je len možné, aby sme nečakali. Treba okamžite 

rozhodnúť o masívnej finančnej pomoci. Vláda môže rozhodnutím, uznesením na účet Banskej 

Štiavnice poslať do dvoch týždňov sumu akú vláda rozhodne, aby pani primátorka a všetci 

ostatní mohli riešiť tejto situácie. Ja som tiež musel niekedy riešiť takéto kritické situácie, ako 

bol hurikán, alebo teda to tornádo, čo sme mali na východe alebo výbuch bytovky v Prešove, 

sú to vždy veľmi nepríjemné veci, ale jednu drobnú poznámku, pán premiér, jednu takú, taká 



vec, čo ma mrzí, lebo niekedy si uvedomíme to naše bohatstvo až vtedy, keď sa niečo zlé stane. 

A keď som bol predsedom vlády, tak som do týchto miest chodil a Bardejov, Banská Štiavnica, 

Levoča, to sú všetko mestá, ktoré sú mestami, ktoré sa starajú o svetové kultúrne dedičstvo 

UNESCO a bol som to ešte ja a moja vláda, ktorá sa nakoniec rozhodla, že robia naozaj skvelú 

prácu a zvýšili sme príspevok štátu, každoročný príspevok štátu týmto mestám na záchranu 

týchto pamiatok a mňa mrzí, že prvý krok opäť pani ministerky kultúry vašej vlády bol, že toto 

zdvojnásobenie príspevku pre tieto mestá sa zrušilo a tento príspevok automaticky bol odobraný 

a musia sa o to nejakým spôsobom tie mestá domáhať. Viete, mali by sme si tie mestá vážiť aj 

vtedy, keď je dobré počasie a nielen potom o nich prejavovať nejakú starostlivosť, keď sa stane 

nešťastie.“ 

Moderátor: „To si žiada určite.“ 

P. Pellegrini: „Takú drobnú výčitku, lebo toto ma mrzí, že sme sa posledné 2 roky k nim 

správali macošsky a nedotovali sme ich tak štedro, ako to bolo predtým.“ 

Moderátor: „Ale pán Pellegrini, nie je to len otázka posledných dvoch rokov, pretože 

Slovenská republika má naozaj výrazný investičný dlh, čo sa týka našich historických budov a 

nášho historického dedičstva. Čo s tým, pretože pán premiér, naozaj to je naprieč tých 

posledných 30 rokov, mnohí majitelia v reštitúcii získali takéto budovy, nemajú na ich opravu, 

čo s tým naozaj, pretože množstvo tých budov chátra a ten prístup k nim zo strany nielen vašej 

vlády, ale vo všeobecnosti všetkých vlád je taký macošský, prečo?“ 

E. Heger: „Nemyslím si, že to tak je, a dovolím si to aj vysvetliť a, mrzí ma, nechcel som zneužiť 

toto nešťastie na nejakú konfrontáciu, ale teda, keď to už pán Pellegrini otvoril, tak mi nedá, 

aby som nepovedal slová pani primátorky, ktorá je teda dlhé roky, myslím, že 20 rokov je 

primátorkou Banskej Štiavnice, a keď včera s plačom ma vítala v Banskej Štiavnici, tak 

povedala, „viete, pán premiér, desiatky rokov sa už dobíjam na ministerstvá a žiadam o to, aby 

zabezpečili protipožiarne proste tieto budovy a desiatky rokov sa to nepodarilo“, čím 

adresujem tým pádom, pán Pellegrini, aj na vás, pretože ani za vašej vlády ste neinvestovali do 

toho. My sme, naopak, urobili dôležitú vec, že v pláne obnovy sme vyčlenili v rámci 200 

miliónov na verejné budovy aj balík peňazí práve na takéto historické a kultúrne pamiatky. Čo 

je trošku problém pri týchto historických pamiatkach tým, že musíte zachovať tú historickú 

podobu, tak akékoľvek protipožiarne opatrenia sa inštalujú ťažšie.“ 

Moderátor: „A je to aj finančné náročné.“ 

E. Heger: „Presne tak, a určite je to jasný odkaz, že nemôžme čakať, kým sa takéto nešťastie 

stane, musíme preventívne do toho investovať, ak si teda naše pamiatky vážime, a preto som 

rád, že v pláne obnovy sme na to vyčlenili peniaze, takže.“ 

Moderátor: „Áno, máme tu aj kaštieľ v Rusovciach, ďalej hrad Krásna Hôrka, 11 rokov po 

požiari ešte stále nie je opravená, čiže je to vaša výčitka, teda smerom na vlády, na vlády 

Smeru?“ 

E. Heger: „Ja nechcem teraz sa vracať späť, lebo tých chýb v minulých volebných období bolo 

urobených naozaj mnoho a dodnes na ne Slovensko dopláca. Však budeme sa dneska rozprávať 

o ďalších témach, kde môžem ukázať, akým spôsobom je ťažké napraviť tie škody, ktoré tu 

predchádzajúce vlády vytvorili pri rôznych inštitúciách, veď samotná PPA. Trvalo nám 3 roky, 

kým sme ju vyčistili a dostali do stavu, že dnes už nedopláca žiadny farmár na peniaze, ktoré 

prichádzajú z Európskej únie, takže je to, je to náročné sanovať, ale som rád, že naša vláda to 

robí a mali by sme sa z toho určite počuť.“ 

Moderátor: „Pán Pellegrini, ešte krátka reakcia a prejdeme na aktuálne témy.“ 

P. Pellegrini: „Neviem, v akom štádiu je kaštieľ Rusovce. Keď som odchádzal, prenechali sme 

pripravené verejné obstarávanie na jeho veľkú rekonštrukciu. Neviem, či vláda za 3 roky niečo 

v tom spravila alebo nespravila, či pokračovala alebo zastavila, tak ako, žiaľ, zastavila aj 

mnohé rekonštrukcie slovenských nemocníc veľkých, ktoré boli nachystané. Hôrka ma takisto 

trápi, to už som vyčítal aj našim vládam, že sme neboli schopní od jedného požiaru urobiť 



viacej. Cítil som dokonca takú atmosféru, že pomaly sa viacej ľudia venovali zhorenému 

Montmartre v Paríži, namiesto toho, aby sa venovali našej Krásnej Hôrke, takže to je naozaj 

výčitka, že v tomto štáte, áno, aj za nás a dúfam, že to do budúcna budeme môcť zmeniť 

radikálne po tridsiatich rokoch, že to tu všetko trvá extrémne dlho a ľudia sú zameraní viac na 

procesy a vôbec nie na výsledky a všetci sa len tešia, že im spisy, síce sú v poriadku, že majú 

na všetko papier, dokument a neviem čo, akurát, že ich nezaujíma, že výsledok je nikde, takže 

toto sú obrovské výzvy po tridsiatich rokoch existencie Slovenska. Takéto veci nemôžu trvať 30 

rokov a ja pevne verím, že pán predseda vlády ešte poverený urobí také rozhodnutia, ktoré 

Banskej Štiavnici dajú impulz, aby sme tie strechy a rekonštrukciu tých budov mali za sebou čo 

najskôr.“ 

Moderátor: „Áno, bude to úloha nielen pre poverenú vládu, ale aj pre vlády ďalšie, aby sme 

sa s tým investičným dlhom vyrovnali. Páni, poďme teda na aktuálne témy, nech sa páči.“ 

E. Heger: „Chcem do toho trošku vtiahnuť aj parlament. Je dôležité, aby aj parlament a 

poslanci nevstupovali do legislatívy, ktorá práve takýmto pomáha, pretože práve aj na jeseň 

minulého roku hlasovaním poslanci zasiahli do rozpočtu, a teda ubrali prostriedky práve aj na 

tieto destinácie, takže je dôležité práve tá koordinácia, tá zodpovednosť práve aj do konca 

volebného obdobia, aby proste poslanci pristupovali k tomu zodpovedne.“ 

Moderátor: „Dobre páni, poďme na MiG-y, to je asi top téma tohto týždňa. Odovzdáme ich 

medzinárodnou zmluvou. Vláda prijala rozhodnutie jednomyseľne alebo jednohlasne v piatok. 

Pán Heger, časť opozície, alebo veľká časť opozície vás kritizuje, že teda ste nemali na takýto 

krok legitimitu. Je to podľa vás teda v súlade s ústavou, je to čisté?“ 

E. Heger: „No, hlavne nielen podľa mňa, pretože ja nie som ústavný právnik a môj názor v 

tomto nie je relevantný. Je to podľa odborníkov, ktorí sa venujú práve všetkým dokumentom, 

ktoré prichádzajú na vládu a dali sme si na tom záležať. Počuli ste aj v dokrútke pána ministra 

spravodlivosti, ale aj pán podpredseda vlády Štefan Holý, ktorý má na starosti práve 

legislatívne procesy, tak tí boli, ktorých som aj ja požiadal, že urobíme to vtedy, keď budeme 

mať istotu. Urobíme to iba tak, aby to bolo v súlade s ústavou a hľadajte spôsob. A hľadali 

spôsob. V stredu po vláde som avizoval, že ten spôsob sme našli, potrebujeme ho ešte preveriť 

aj s prezidentským palácom, čo sa udialo, takže v piatok ráno sme pristúpili k schváleniu 

medzinárodnej dohody podľa článku 119 písmena f) a tým pádom sme mohli takúto 

medzivládnu dohodu schváliť, takže je to ústavne čisté a okamžite vlastne sme pristúpili potom 

aj ďalším krokom, podpisu s ukrajinskou stranou. Koordinujeme sa s partnermi, či už s 

Poľskom, ale aj s ďalšími spojencami na tom, aby sme teda toto odovzdanie mohli urobiť. Ja 

už len tu doplním, že, viete, aj v úvode teraz ste počuli v dokrútke, pán Pellegrini, vlastne ste 

avizovali alebo ste povedali verejne, že budete rešpektovať rozhodnutie vlády, ale hneď myslím, 

že po tom rozhodnutí ste to zase spochybňovali, takže úprimne nerozumiem tejto striedacej 

taktike. My sme si dali záležať, aby bola zachovaná a ešte k tomu posilnená obranyschopnosť 

Slovenska. S tou stíhačky žiadny súvis nemajú, pretože boli uzemnené, boli to naozaj drahé 

exponáty muzeálne a zároveň posilňujeme ešte viac nad rámec, akú máme teraz 

obranyschopnosť Slovenskej republiky a už dnes máme ju historicky najvyššiu odkedy sme mali, 

koordinujeme sa s partnermi, a zároveň je veľmi zložité povedať, pomáhame nevinným 

civilistom, ktorí zomierajú každý deň pod bombami ruských útokov.“ 

Moderátor: „Áno, jedna strana je občiansky a samozrejme politický postoj pomáhať Ukrajine, 

čo samozrejme je absolútne korektné. Druhá vec je byť, aby to bolo teda v súlade s ústavou, 

pretože ústava je základný zákon nášho štátu. Odvolávate sa na článok ústavy 119 odsek f), ja 

ho si dovolím zacitovať. Ten pojednáva o medzinárodných zmluvách Slovenskej republiky, 

ktorých dojednávanie preniesol na vládu prezident Slovenskej republiky. Chcem sa teda, tá 

otázka je úplne jednoduchá, poverila vás prezidentka Zuzana Čaputová dojednaním takejto 

zmluvy, ktorá pojednáva o odovzdaní MiG-ov Ukrajine?“ 



E. Heger: „Aby sme vysvetlili divákom, to poverenie nastalo 16. decembra, kde nás poverila 

vlastne výkonom všetkých týchto písmen. Po druhé, to poverenie, takéto poverenie je, myslím, 

že už od roku 2001 z hľadiska prezidenta, ale teda bolo spečatené v decembri, 16. decembra 

2022, no a samozrejme, tak ako som povedal, bolo to koordinované s pani prezidentkou a 

prezidentským palácom, úradom, takže všetko sme dodržali, celú literu zákona, aby to bolo 

stopercentne ústavne čisté. To som aj občanom garantoval a čakal som do momentu, kedy mi 

dajú zelenú vlastne kolegovia, ktorí to majú na starosti, a veď si spomeňte aj viacerí ministri 

hovorili, že majú teda otázky ohľadom tohto spôsobu a hovorili, že ak by to nebolo ústavne 

čisté, tak za to nezahlasujú. My sme to schválili jednohlasne, to znamená, že všetci ministri na 

vláde zahlasovali za tento spôsob, čo jasne deklaruje, že aj oni nadobudli presvedčenie, že je 

to ústavne čisté, takže áno, dovolím si dnes občanom garantovať, že je to ústavne čisté.“ 

Moderátor: „Pán Pellegrini, spomenul to už aj poverený premiér, ale videli sme to aj v tej 

dokrútke, tie vaše vyjadrenia, v utorok bolo to, že budete rešpektovať rozhodnutie vlády, že je 

to ich zodpovednosť a v piatok ste už sa vyjadrovali trochu inak, že na to nemajú právo, že nie 

je to legitímny krok, prečo teda takáto rozdielnosť vo vašich vyjadreniach?“ 

P. Pellegrini: „A kde sa tam vám zdá, aká rozdielnosť? Ja aj teraz rešpektujem to rozhodnutie 

vlády. Čo tu sa hádžem o zem alebo som sa išiel uviazať o MiG na Sliač reťazou, aby neodletel? 

Samozrejme, že rešpektujem. Tak ako musím rozhodovať, každé rešpektnutie súdu, hoc s ním 

nesúhlasím, tak ako rešpektujem rozhodnutie vlády, ale myslím si, že vláda na to rozhodnutie 

nemala právo. Kde tam vidíte, aký rozpor? Rešpekt znamená len to, že teraz nejdem na nich 

útočiť a nejdem ich tu lynčovať alebo niečo robiť, jednoducho rešpektujem, ale myslím si, ja 

som presvedčený, že vláda na to právo nemalo, pretože my sme tak isto čítali mnoho analýz a 

dokonca v písomnej forme, naposledy neviem, či nerobila nejakú Právnická fakulta Univerzity 

Komenského, kde je konštatované, že takýto krok vláda nemôže spraviť, tak ako sme tvrdili, že 

ani parlament na seba nemôže prevziať túto zodpovednosť. Mňa veľmi mrzí, že takto akoby 

demokraticky sa nazývajúci politici, ktorí by mali ctiť demokraciu a pravidlá, sa napíklad 

neobrátili na Ústavný súd, aby nám dal jasne najavo, či to môže takto byť alebo nie a tým 

pádom sme všetci museli byť ticho a rešpektovať rozhodnutie Ústavného súdu, lebo len on 

jediný to môže povedať. Kto namieta, že by to trvalo veľmi dlho, veď však zavolajte si pána 

predsedu Ústavného súdu, ten môže pomôcť, urobiť to rozhodnutie veľmi rýchlo, ale hlavne, čo 

mňa najviac na tom trápi je, že tam samotná vláda nemala v tom jasno a viac ako mesiac a pol 

tu otravujú ľuďmi od rána do večera len MiG-mi, namiesto toho, aby vláda riešila reálne 

problémy ľudí, ktorí už naozaj majú hlboko do peňaženky, a nevedia ako idú prežiť.“ 

Moderátor: „Pán poverený premiér v piatok v Rádiu Expres hovoril o tom, že teda na tom 

stretnutí s nemeckým kancelárom Olafom Scholzom, že malo z jeho úst zaznieť aj nejaké uistenie 

z vašej strany, že nebudete teda protestovať proti poslaniu MiGov-29 na Ukrajinu, teda či je 

toto pravda, čo bolo v piatok povedané ústami premiéra Hegera?“ 

P. Pellegrini: „Pán Heger je, ale úplne, že perfektný žiak svojho otca politického Igora 

Matoviča a už sa naučil priamo klamať v priamom prenose a ja ani nebudem reagovať na tie 

všetky znôšky klamstiev, čo on v priamo prenose, ako teda demokrat samozvaný, aj v tom rádiu 

predniesol. Viete, asi má vešteckú guľu, ale na úzkom stretnutí, ktoré.“ 

Moderátor: „Nič také nezaznelo?“ 

P. Pellegrini: „Ktoré nebolo 10 minút, neviem, kde to nabral, mali sme sa s pánom kancelárom 

stretnúť 30 minút, nakoniec bola z toho hodina, lebo sme mali veľmi dobrú debatu. A viete, 

poviem vám to veľmi jasne, aj vám pán premiér. Ja nepotrebujem prijímať rozkazy ani z Bieleho 

domu, nepotrebujem prijímať rozkazy ani z Kremľa, a nepotrebujem prijímať rozkazy ani z 

Bruselu, ani z Nemecka. V prvom rade, som politik, ktorý zastupuje záujmy Slovenskej republiky 

a budem vždy hájiť najlepšie záujmy našej krajiny. Ak vy to robíte inak, tak nech sa páči, ale 

prosím vás, nerozprávajte o niečom, pri čom ste vôbec neboli. Ja, na rozdiel od vás, som priamo 

u kancelára bol, na rozdiel od vás, som ja u kancelárky bol a kancelárka bola aj v Bratislave, 



tak ak vám, ako vadí to, že ste nemali možnosť osobne byť s kancelárom Scholzom na 

bilaterálnom rokovaní, tak si to nejakým spôsobom prehltnite inak, ale nerobte zo seba naozaj 

človeka, ste premiér a mali by ste, mali by ste vážiť svoje slová, lebo sa naozaj zhadzujete. Ste 

predsedom tejto republiky, hoc už len povereným, ale skúste sa aspoň v tej diskusii správať ako 

predseda vlády.“ 

Moderátor: „Pán Pellegrini, tvrdíte tým, že táto vláda vykonáva rozkazy niekoho iného?“ 

P. Pellegrini: „Ja som povedal, aký je môj postoj, že ja by som neprijímal rozkazy ani pokyny 

zo žiadnej krajiny, okrem toho, čo si želá slovenský národ a čo je na prospech Slovenskej 

republiky, ale ešte raz. Ja rešpektujem to rozhodnutie, lebo nič iné s ním nemôžem v tejto chvíli 

ani spraviť“ 

Moderátor: „Ale rešpektuje ho aj prezidentka.“ 

P. Pellegrini: „Ale pozor, ale ja hovorím, že na to vláda nemala žiadnu právomoc a nesie za 

to plnú zodpovednosť a bude sa za tú zodpovednosť zodpovedať normálne tak, ako som sa ja 

zodpovedal za všetko, čo som ako predseda vlády spravil, tak takisto pán Heger a celá vláda 

sa zodpovedá za všetko, čo v tejto dobe robí. To je všetko.“ 

Moderátor: „A budete volať aj po trestnoprávnej zodpovednosti?“ 

P. Pellegrini: „Nie. My sme sa nepripojili k tomu, samozrejme, však načo sa budeme opakovať. 

Strana Hlas podáva trestné oznámenie, či Republika a Smer dáva podnet na Generálnu 

prokuratúru. Nech sa páči, to sú štátne organizácie. Ja som iba povedal, že si nemyslím, že to 

mala vláda spraviť, a bol by som rád, keby sa možno už táto sága aj definitívne skončila a 

vrátili by sme sa naspäť k riešeniu tých problémov, ktoré Slovensko má a ešte dopoviem jednu 

vec, možno by bolo dobré, keby pán premiér dnes mohol povedať občanom, lebo by to možno 

situáciu ukľudnilo, že ja si myslím, ak teda reálne dôjde už teda k odovzdaniu MiG-ov a časti 

nášho protilietadlového systému KUB, KUB sa to myslím volá, spolu s nejakými 250 raketami 

protilietadlovými, že vlastne asi by malo už definitívne zaznieť a dúfam, že je to tak, že Slovensko 

akoby už vyčerpalo svoje možnosti a kapacity nejakej výraznej vojenskej pomoci vo vzťahu k 

Ukrajine a naďalej.“ 

Moderátor: „To povedala, aj prezidentka, že sme vyčerpali tie možnosti.“ 

P. Pellegrini: „Naďalej už bude môcť, už môžme potom asi pomáhať len logisticky, 

technologicky, humanitárne a potom sa podieľať na obnove Ukrajiny, ale asi Slovensko, už 

treba jasne povedať, už do budúcna nemá čo veľké tam poslať, pretože ako malá armáda sme 

vyčerpali svoje možnosti.“ 

Moderátor: „Dobre, ale Ukrajina od nás nakupuje aj napríklad Zuzany a podobnú muníciu.“ 

P. Pellegrini: „To je obchod a to je v poriadku. Však my, keby sme Zuzán vyviezli aj 100, to 

plne podporujem vládu a nech predáme aj 300 Zuzán, veď to je práca pre slovenských občanov, 

takže ja len chcem, možno by už bolo treba aj povedať to, že už potom týmto, hoc si myslíme, že 

neprávnym krokom sa končí táto éra, a že vlastne už témou pre Slovensko do budúcna nie je 

žiadna veľká vojenská pomoc.“ 

Moderátor: „Dobre, nechajme reagovať pána premiéra. Pán premiér, teda z čoho ste 

vychádzali z toho piatkového vyjadrenia, teda ktoré ste povedali v Rádiu Expres, že teda Peter 

Pellegrini nejakým spôsobom ubezpečil nemeckého kancelára, že nebude brániť MiG-om na 

Ukrajinu?“ 

E. Heger: „Z informácií, ktoré mám, tam v Nemecku pôsobí predsa veľa diplomatov, ktorí teda 

poskytli takúto informáciu, že to stretnutie sa konalo teraz, keď viete, pán Pellegrini, keď 

hovoríte o tom, a ja sa neznížim teda na také neúctivé správanie a osočovanie, aké ste tu teraz 

pred chvíľkou predviedli. Ja som mal bilaterálne stretnutie ako predseda vlády s Olafom 

Scholzom priamo v Berlíne. Bolo dlhé, mali sme aj spoločnú dvojdňovú večeru, okrem toho ešte 

stretnutie na štyri oči, to je teda, ako sa to nazýva, takže dokopy možno 3 hodiny. Stretávam sa 

s ním, na každej, na každom rokovaní a bol to Olaf Scholz, ktorý prišiel za mnou po vypuknutí 

vojny a povedal, že nám chce pomôcť, že nám chce sem poslať Patrioty aj spolu s vojakmi na 



ochranu nášho vzdušného priestoru, takže určite sa tu ja nepotrebujem s vami preťahovať, že 

kto má lepší vzťah s Olafom Scholzom, to je úplne bezpredmetné. Ja ani, mohol by som sa ho 

teraz v stredu pýtať, koľko ste boli spolu, a či ste boli spolu, nebudem to robiť na, načo? To je 

úplne, úplne smiešne a o tomto politika vôbec nemá byť. Len chcel som teda jasne povedať, že 

bilaterálne stretnutie s Olafom Scholzom, nemeckým kancelárom, som mal a bolo naozaj dosť 

dostatočne dlhé. Určite, ja som nepovedal nič o tom, že vy dostávate nejaké rozkazy a 

vyprosujem si, že ja dostávam nejaké rozkazy, pretože hájim záujmy Slovenskej republiky. Tá 

informácia skôr bola o tom, že ste sa rozprávali, a že vy ste sám iniciatívne prisľúbili, že 

podporíte zaslanie MiG-ov, a teda moja otázka by bola, už je to rozhodnuté, ale pán Pellegrini, 

teda vy ste za to, aby tie MiG-y sme darovali Ukrajine?“ 

P. Pellegrini: „Vy sa ma môžte pýtať, čo chcete, ja vám poviem inú vec. Keby som bol 

predsedom vlády teraz ja a nie vy, tak tie ligy, tie MiG-y ešte stále lietajú a chránia náš vzdušný 

priestor, tak ako sa na jednu suverénnu krajinu patrí.“ 

E. Heger: „A tu nehovoríte pravdu a poviem vám prečo. Pretože bolo to rozhodnutie vašej 

vlády, vašej vlády to bolo rozhodnutie, keď ste kúpili stíhačky F-16.“ 

P. Pellegrini: „Áno.“ 

E. Heger: „Ste dali bozk smrti MiG-om a viete prečo? Pretože tie MiG-y automaticky bolo 

rozhodnuté, že budú uzemnené. Vy ste rozhodli o tom, že stíhačky budú uzemnené.“ 

P. Pellegrini: „Keď prídu americké.“ 

E. Heger: „A prestali ste cvičiť pilotov na stíhačky MiG-29. My dnes nemáme dostatok pilotov 

na to, aby mohli MiG-29 byť operácieschopné, takže to bolo vaše rozhodnutie. Keď vy teraz 

hovoríte.“ 

P. Pellegrini: „Musím na to zareagovať.“ 

E. Heger: „Keď vy hovoríte o tom, že vy by ste ich ešte nechali lietať.“ 

P. Pellegrini: „Samozrejme.“ 

E. Heger: „Tak to nie je pravda, pretože tie F-16-tky prichádzajú práve budúci rok. Mali prísť 

tento rok, mali prísť už tento rok a vy to dobre viete, lebo ste vy rozhodli o ich nákupe. Ďalšia 

vec, ak teda o tom viete, tak určite viete, že tie stíhačky MiG-29, keď vzlietli, tak po priemerne 

po 43-och minútach hlásili závažné poruchové hlásenia a piloti museli zlietavať dole, takže oni 

už boli neopraviteľné, o to viac, že po vypuknutí vojny ruskí technici odišli a my sme ich už 

nemohli prevádzkovať, takže neviem.“ 

Moderátor: „Situácia sa zmenila po 24. februári.“ 

P. Pellegrini: „Troma vetami musím na to reagovať.“ 

E. Heger: „Áno, ja dám vám priestor, aby ste, však teda pán redaktor vám dá priestor, ja 

chcem, aby ste na to zareagovali, ale tým, že tí, odišli tí technici, tak my sme už ďalej nevedeli 

prevádzkovať, čiže ak hovoríte, že by ste ich nechali lietať, tak jedine takým spôsobom, že by 

ste úzko spolupracovali s Vladimirom Putinom, a to teda povedzte občanom, že či ste za.“ 

P. Pellegrini: „Ja poviem.“ 

E. Heger: „A teraz posledný ten názor, fakt, mňa to zaujíma tá otázka, vy, ako Peter Pellegrini, 

ste za to, aby sme tie MiG-y na Ukrajinu, ako ľudsky, poslali?“ 

Moderátor: „Je to jednoduchá otázka. Samozrejme, pán Pellegrini, len teda vy ste povedali, 

ja ešte budem reagovať, samozrejme aj na to, čo ste povedali, že by tie MiG-y zostali tu, a že 

by lietali. Nezmenila sa situácia 24. februára 2022, keď teda Vladimir Putin a Rusko napadlo 

Ukrajinu, aj z hľadiska toho, že MiG-y servisovali práve ruskí dôstojníci, ktorí boli na našom 

letisku?“ 

P. Pellegrini: „Prepáčte, ešte raz. Rozhodli sme, že MiG-y skončia, keď prídu F-16-tky z 

Ameriky. Dovtedy budeme si strážiť svoj vzdušný priestor MiGmi-29, takže my sme rozhodli, že 

MiG-y skončia, keď prídu F-16-tky. Chcem vám pripomenúť, pán Heger, že vy už tu vládnete 3 

roky. MiG-y iste uzemnili, respektíve ste rozhodli, že už nevzlietnu pred pár mesiacmi, to 

znamená, po dvoch rokoch vášho vládnutia, kedy ste mohli ďalej cvičiť pilotov a videli ste, že 



o jeden rok meškajú F-16-tky, tak ste to mohli zabezpečiť. Po ďalšie, MiG-y lietajú aj v 

Bulharsku, aj v Poľsku. Keď sme museli poslať teda ruských technikov domov, tak sme mohli 

sa dohodnúť s Poliakmi alebo sme sa mohli dohodnúť s Bulharmi, ktorí nám mohli pomôcť 

servisovať naše MiG-29-ny a nemohli sme sa teraz doprosovať o ochranu svojho vzdušného 

priestoru Českú republiku, Poľsko alebo Maďarsko, takže to je moja odpoveď. Jednoducho, 

urobili ste to ako urobili a jednoducho si za to nesiete svoju zodpovednosť. Ja vám garantujem, 

že keby som bol k dnešnému dňu predseda vlády Slovenskej republiky, tak tie MiG-y lietajú a 

ochraňujú náš vzdušný priestor tak, ako to robili ešte aj 2 roky počas vašej vlády.“ 

Moderátor: „Pán Pellegrini, máme teda tomu tak rozumieť, keby ste a už ste to povedali, že 

teda by lietali tie MiG-y, keby ste boli premiér, čiže by ste ich neposlali na Ukrajinu?“ 

P. Pellegrini: „No, kebyže sa podieľali na našej ochrane vzdušného priestoru, tak by som ich 

určite neposlal, prečo by som si mal poslať niečo, čo ma ochraňuje?“ 

Moderátor: „Ale ochranu máme zabezpečenú spojencami. Poľskom, Českou republikou, 

Maďarskom.“ 

P. Pellegrini: „Lebo vďaka im nemáme vlastné lietadlá, tak teraz samozrejme, že môžu 

rozhodovať o ich odoslaní. Za mňa by lietali a tým pádom by táto otázka nebola ani na stole, 

lebo by ochraňovali náš vzdušný priestor tak, ako ja neviem Eurofightery dneska ochránia 

nemecký vzdušný priestor a Nemecko ich takisto nikdy nikomu nedá.“ 

Moderátor: „Ale teda určite sú relevantné aj tie argumenty, že z tých 11-tich respektíve 13-

tich MiG-ov, boli prevádzkyschopné len dajme tomu 4 a z toho každý 42 minút hlásili nejaké 

chyby.“ 

P. Pellegrini: „A teraz, čo budú na Ukrajine hlásiť každých?“ 

Moderátor: „No, či Ukrajina nemá nejaké prostriedky na to, aby si ich opravili?“ 

P. Pellegrini: „Nejdem o tom diskutovať. Ja hovorím, pozrite, ja som blízko žijem letiska Sliač. 

Ja viem, ako lietali tie MiG-y aj čo, čo dokázali, čo nedokázali, akých sme mali skvelých pilotov. 

Ja viem aj to, že aj dnes sú nachystané na vzlet, keď sa vláda rozhodne a povie, že do troch 

hodín majú MiG-y odletieť do Kyjeva, alebo kde idú letieť, neviem, tak ony sú pripravené a ony 

normálne odletia. Stačí, aby prišiel ukrajinský pilot a si ich zobral, že nejde, len aby sme 

nehovorili, že ide o kopu šrotu. Tak, keby to bola kopa šrotu, čo by im to pomohlo?“ 

Moderátor: „Dobre. Môžeme posunúť ďalej, ak teda hovoríme, lebo nehovoríme o kope šrotu, 

posuňme to trošku ďalej, pretože máme tu kompenzáciu za 900 miliónov, takže nech sa páči.“ 

E. Heger: „Áno. Na to rád zareagujem. Pán Pellegrini, vy hovoríte, že žijete blízko letiska 

Sliač. Ja, teda pokiaľ viem, tak žijete hneď priamo nad Dunajom v Bratislave, v tej 

najlukratívnejšej časti mesta, v byte za 410 tisíc eur, čo teda neviem, kde ste naňho našetrili 

ako sociálny demokrat a poslanec a premiér, pretože z premiérskeho platu si to určite dovoliť 

nemôžete, ale chcem zareagovať na tých, na tých pilotov. Viete, mne stačí to, čo ste povedali, 

že vy keby ste boli premiérom, tak by lietali. To mi stačí, lebo deklarujete automaticky, že by 

ste teda sem proti vôli spojencov by ste tu ponechávali ruských technikov, ktorí by to opravovali, 

čiže by ste naďalej mali úzky vzťah s Vladimirom Putinom. Okej. Toto je váš geopolitický 

kompas. Po druhé. Keď hovoríte, že naša vláda mala rozhodnúť o cvičení pilotov, tak buď 

využívate to, že ľudia nemajú dostatok detailov, alebo potom vy nemáte dostatok detailov, 

pretože cvičenie pilotov, to je vec na niekoľko rokov. To neni, že teraz my predĺžime cvičenie 

pilotov, hovorím, vy ste dali bozk smrti MiG-om, a vy ste vedeli, že v dvadsiatom treťom to bude 

končiť, lebo taký bol naplánovaný pôvodný plán, že prídu stíhačky F-16 vašim rozhodnutím.“ 

P. Pellegrini: „Ale neprišli.“ 

E. Heger: „Na druhú stranu, pán Pellegrini.“ 

P. Pellegrini: „Neprišli, tak ste ich mali nechať funkčné.“ 

E. Heger: „Prepáčte, poprosím vás, aby ste mi neskákali do reči. Po druhé. Za to, že nám ruskí 

technici opravovali tieto stíhačky sme platili 50 miliónov ročne, čiže vy by ste radšej platili 50 

miliónov ročne nejakým zbrojárskym firmám, ktoré by v konečnom dôsledku končili v Rusku a 



nám spojenci, vy hovoríte, že doprosovať spojencov, nie, my sa dnes nemusíme spojencom nič 

doprosovať. Spojenci sem naviezli toľko techniky, že za vašich vlád sme mali obranyschopnosť 

na bode mrazu, dnes ju máme na najvyššej možnej miere, práve pretože spojencov sa nemusíme 

doprosovať. Česká republika aj Poľská republika sa ponúkli, že nám budú chrániť zadarmo náš 

vzdušný priestor, čiže šetríme 50 miliónov eur, ktoré sme použiť iným spôsobom v rámci 

ozbrojených síl na modernizáciu. Spojenci nám darovali techniku za 600 miliónov eur, takže 

hovoriť o tom, že vy by ste nechali lietať, to stačí za všetko a tým pádom ste aj vyjadrili, že 

vlastne Ukrajine by ste takýmto spôsobom nechceli pomôcť.“ 

Moderátor: „Teraz sa nám núka, pán premiér, 900 miliónov.“ 

E. Heger: „Ďalší najväčší parameter je v tom, že jednak sme si zvýšili obranyschopnosť 

Slovenska, získali sme stovky miliónov eur zadarmo do našich ozbrojených síl a pomáhame 

ľudsky, pomáhame občanom, ktorí zomierajú pod týmito bombami.“ 

Moderátor: „Pýtam sa na tie MiG-y, máme dostať 200 miliónov z Európskej únie, 700 

miliónov od vlády Spojených štátov, teda čo môžeme za to očakávať, a prečo takú vysokú 

kompenzáciu dostáva Slovenská republika napriek tomu, že teda niekto hovorí, že je to kopa 

šrotu a minister obrany hovorí, že ich hodnota je zhruba okolo 150 miliónov.“ 

E. Heger: „Nemusíme to vôbec nazývať kopou šrotu, sú to stíhačky, ktoré pre nás boli 

nepoužiteľné, lebo nemáme na ne náhradné diely, nemáme na nich technikov, Ukrajinci majú 

svoje vlastné fabriky, vedia si ich opravovať a úprimne? Im to stojí za to, aby mohli chrániť 

občanov, hoci budú tie stíhačky menej vo vzduchu, ale aspoň budú chrániť viac, ako keď budú 

0, takže určite budú chrániť ich vlastných civilistov pred týmito bombami a pre nás 200 

miliónov dostaneme z európskeho mierového nástroja. Tých ďalších 700 miliónov, o ktorých 

hovoril minister obrany od spojencov Spojených štátov amerických, kompenzáciu na práve, 

bude to technika, ktorú oznámime čoskoro, keď nám americká strana dá na to povolenie. Bude 

to technika, ktorá opäť bude chrániť našich občanov.“ 

Moderátor: „Bude to Patriot protivzdušná obrana?“ 

E. Heger: „Nebudem. Prepáčte, ak dovolíte, nebudem to hovoriť, lebo práve to je dohoda.“ 

Moderátor: „Teda či sa dá uvažovať týmto smerom?“ 

E. Heger: „Bude to, zvýši to obranyschopnosť Slovenskej republiky a je to čiastka 700 

miliónov. Ako hovorím, to je enormná čiastka, ktorá pomôže Slovensku výrazne posilniť 

obranyschopnosť.“ 

Moderátor: „Je, možnože, teda to bude systém protivzdušnej obrany. Pán Pellegrini, opozícia 

tvrdí, a najmä teda Smer, netvrdím, že vy teraz, ale myslím, že aj také vyjadrenie išlo zo strany 

Hlas, že odovzdávaním tej techniky sa demilitarizuje nejak naša obranyschopnosť. Deväťsto 

miliónov ako kompenzácia za 13 MiG-ov, ja poviem len, že Maďarsko sa snaží už 13 rokov 

predať 24 uzemnených MiG-ov, vyvolávacia cena bola vždy okolo 10 miliónov eur, ani raz sa 

im to ešte nepodarilo, teda či len z racionálneho hľadiska tých 900 miliónov nezvýši, 

samozrejme, omnoho viac obranyschopnosť Slovenskej republiky?“ 

P. Pellegrini: „A samozrejme, že zvýši. Dokonca ja aj asi tuším, čo to môže byť, aké technické 

vybavenie vojenské pôjde.“ 

Moderátor: „Čo to môže byť, teda povedzte?“ 

P. Pellegrini: „Nemôžem ani ja povedať.“ 

E. Heger: „Myslím, že vy viete, lebo pán minister to hovoril na výbore.“ 

P. Pellegrini: „Áno, a to je správne. Samozrejme, že tu ja absolútne nenamietam tie 

kompenzácie, ani to posilnenie, pretože ja napríklad plne rešpektujem a v tomto zmysle aj 

seriózne vyhodnocujem tie štyri podmienky Hlasu, ktoré boli povedané pri akejkoľvek vojenskej 

pomoci. Nesmie byť znížená obranyschopnosť Slovenska, musí to byť v súlade s ústavou, 

nesmieme byť prví ako pionieri, aby sme neboli testovacím nejakým poľom tu, že ako zareaguje 

atómová veľmoc na to, a aby sme nezabúdali na ľudí. A tu nenamietam, že zníženie 

obranyschopnosti dnes nie je v úvahe, pretože tie lietadlá nepoužívame a máme chránený inak 



vzdušný priestor, čiže tá podmienka je splnená. Ohlásením Poľska, že ide urobiť tento istý krok, 

je splnená aj tá podmienka, že to nebude Slovensko robiť ako pionier prvý, ale že sa tu ideme 

koordinovať s našimi partnermi, to bola podmienka Hlasu, okej, tiež ju môžem považovať za 

splnenú, ale nie sú splnené tie ďalšie dve, pretože stále máme pochybnosť, že to nie je v súlade 

s ústavou a tá štvrtá, o ktorej by som bol rád, keby sme sa po tridsiatich minútach MiG-ovania.“ 

Moderátor: „Dostaneme sa samozrejme.“ 

P. Pellegrini: „Aby sme nezabúdali pri tejto pomoci a medzinárodnej aktivizácii sa postarať o 

občanov Slovenskej republiky, lebo tým sa ťažko žije.“ 

Moderátor: „Minulý týždeň Boris Kollár v tomto štúdiu podmienil zahlasovanie za to, že pošlú 

MiG-y na Ukrajinu. V podstate, že z toho mierového nástroja pôjde niečo aj do tej sociálnej 

oblasti, teda ak bude splnená táto podmienka, tak vám ostane visieť už len ten ústavný problém, 

ktorý vy nazývate?“ 

P. Pellegrini: „Určite ten ústavný, ktorý ja si myslím, že vláda urobila chybu, tak ako to urobila 

chybu pri americkej DCA, že sa neobrátila na Ústavný súd a mohlo byť všetko čierne a jasne 

na bielom, nikto nemohol potom pochybovať a neboli by sme sa tu mesiac alebo pol, mesiac a 

pol motali, môže-nemôže, môže-nemôže a zabudli potom vo vláde, že treba riešiť drahé ceny 

energií, drahé ceny potravín, jednoducho ľudia si tu žijú naozaj veľmi zle.“ 

Moderátor: „Dobre, ale ak príde za tie MiG-y tých 200 miliónov z toho mierového nástroja z 

EÚ, malo by to ísť teda do nejakej sociálnej oblasti?“ 

P. Pellegrini: „No ja by som bol rád, keby, ak to prídu peniaze ako také, že to nepríde, lebo tá 

700-miliónová vec, to príde v zbraniach, to sa nedá použiť, ale tá cena vlastne prichádza v tom, 

že budeme za to platiť o toľko menej, ako to má hodnotu, ale ak príde nejaký cash a hotovosť, 

ktorá sa dá použiť, tak ja by som bol naozaj vďačný, aby konečne sa dočkala pozornosti aj 

slovenská spoločnosť a ľudia tu žijúci, nielen zahraničné a medzinárodné otázky, lebo tu sa mi 

zdá, že vláda míňa a pán premiér veľmi veľa energie na zahraničné veci a zabúda sa akoby, že 

ešte stále je poverený riadiť Slovenskú republiku. A na záver jednu drobnú poznámku, lebo fakt 

ma to nebaví neustále odpovedať na tie vaše narážky o mojom byte. Veď mohli ste si aj vy nájsť 

takú odvahu, zainvestovať, zobrať si na 30 rokov hypotéku, ktorú budem splácať ešte budem 

pomaly do dôchodku a mohli ste aj vy taký byt mať. To je všetko, čo vám na to poviem.“ 

Moderátor: „Pán premiér, teda z toho mierového nástroja pred týždňom Boris Kollár hovoril, 

že teda by bol rád, keby tie peniaze išli do sociálnej oblasti, pôjdu teda do sociálnej oblasti 

alebo pôjdu do zbrojenia alebo našej výzbroje do Armády Slovenskej republiky?“ 

E. Heger: „Aby sme otázku MiG-ov naozaj uzavreli, aby sme sa venovali témam.“ 

Moderátor: „Týmto to končíme.“ 

E. Heger: „Je to ústavné. Povedali to odborníci na ústavné právo, preto sme to urobili, lebo 

to bola moja podmienka, aby to bolo ústavne čisté. Až vtedy sme k tomu pristúpili, čiže je to 

ústavné, môžme to uzavrieť. Čo sa týka 200 miliónov, tie prichádzajú, samozrejme, na účet 

Slovenskej republiky, na obranné účely, ale vytvára to priestor na to, aby sme mohli používať 

peniaze, keď prídu budúci rok, tak ktokoľvek bude pri vláde môže rozhodnúť o tom, ako vlastne 

uvoľnia peniaze, tým pádom vie použiť v prospech a určite ja by som bol rád, keby pán 

Pellegrini aj z tohto miesta garantoval občan Slovenskej republiky, že ak bude v budúcej vláde, 

že bude pomáhať občanom tak výrazne ako my a teraz by som sa rád k tomu dostal, pretože.“ 

Moderátor: „Dobre. Ideme. Hneď túto tému posúvame ďalej. Dovoľte mi, aby som ju prerušil. 

Poverená vláda bez väčšiny v parlamente zakopla, poslanci nezahlasovali za dva dôležité 

zákony, ktoré sú naviazané na čerpanie financií z plánu obnovy. Neschválením míľnikov o 

krajinnom plánovaní, či konkurze a reštrukturalizácii môže Slovenská republika prísť o 

stámilióny eur.“ 

Mária Kolíková (SaS), poslankyňa NR SR: „Práve tento zákon bol dôležitý ako jeden z 

míľnikov pre Plán obnovy a odolnosti, pretože Slovensko je stále ešte rajom pre konkurznú 

mafiu.“ 



Peter Pčolinský (Sme rodina), podpredseda NR SR, podpredseda hnutia: „Veľmi, veľmi 

úzka skupina ľudí, tých 2000 správcov, ktorí sa venujú konkurzom na Slovensku by riešila 

konkurzy nad 10 miliónov euro, čo ja považujem za dosť veľký problém.“ 

E. Heger: „Je to naozaj veľké prekvapenie, nečakali sme, že nedôjde k jeho schváleniu, pretože 

ten zákon je naozaj dobre napísaný.“ 

Moderátor: „Pán premiér, predtým, ako sa teda dostaneme, samozrejme, k zdražovaniu a 

pomoci vlády proti inflácii, skúsme sa dotknúť aj plánu obnovy, pretože je veľmi dôležitý a hrozí 

tými neschválenými dvoma zákonmi, že by Slovenská republika mohla prísť o stámilióny eur. 

Akú máte momentálne vy ako poverená vláda aj na základe toho, že ste nedávno oznámili 

odchod z hnutia OĽaNO a založenie novej strany Demokratov, akú máte podporu v podstate 

momentálne v parlamente a podporu zákonov? Boris Kollár hovorí, že ste si nesplnili domácu 

úlohu alebo že si niekto nesplnil domácu.“ 

E. Heger: „On hovoril ministrovi spravodlivosti, ale toto odmietam a poviem prečo. Pretože 

pravidelne na koaličných radách v pondelok preberáme legislatívu nasledujúcej schôdze, kde 

sme preberali aj tieto dva zákony. Preto som povedal, že ma prekvapilo, že hnutie OĽaNO aj 

Sme rodina nepodporili tieto zákony. Je to hazard s verejným záujmom, pretože všetky reformy, 

ktoré sme v pláne obnovy pripravili, sú odborné reformy. Treba si uvedomiť, že plán obnovy 

bol, po prvé, vyhodnotený a schválený Európskou komisiou, ale potom bol schvaľovaný 

členskými štátmi, všetkými členskými štátmi. Ak by neboli tieto reformy dobre napísané, tak by 

nám neschválila ani Európska komisia, ani členské štáty. A tieto členské štáty majú dostatočnú 

expertízu na to, aby vedeli posúdiť, či tie reformy sú dobré alebo nie sú dobré. Čiže tam nie je 

ani štipka politiky. To sú naozaj odborné, odborne pripravené reformy a preto som povedal, že 

áno, je to ohrozenie zo strany OĽaNO aj zo strany Sme rodiny verejného záujmu. Bolo to prvé 

čítanie, v druhom čítaní sa dajú akékoľvek veci dopracovať, takže pre mňa to bolo, naozaj to 

nebolo zodpovedné, na druhej strane chcem povedať.“ 

Moderátor: „Ale vy tvrdíte, že sú dobre napísané a pritom Boris Kollár tvrdil, že napísané 

dobre nie sú, majú tam nejaké výhrady. V krajinnom plánovaní, že sú vyňaté obce z 

rozhodovacieho procesu. O konkurze tvrdia, že teda o tých najlukratívnejších bude rozhodovať 

len nejakých zopár konkurzných alebo ľudí, ktorí teda robia konkurzné podstaty. Teda, ako 

vnímate tieto reakcie a samozrejme aj to, že či to nevnímate ako možno nejaký revanš na základe 

toho, že ste založili svoju vlastnú platformu alebo respektíve teda stranu.“ 

E. Heger: „Áno. Môže sa to takto javiť, môže sa to javiť, že to je nejaký revanš za to, že som si 

dovolil založiť spolu s kolegami stranu Demokrati, ale považujem to za veľmi nezodpovedné, 

sme v demokratickom prostredí, kde vznik nových strán by nemalo byť nejako trestané. Na 

druhej strane, koaliční partneri a predsedovia povedali, že podporujú našu vládu až do konca 

volebného obdobia.“ 

Moderátor: „Ale mali ste nejakú dohodu, o ktorej ste hovorili, keď ste odchádzali teda do 

Demokratov.“ 

E. Heger: „Presne tak. Takže toto si budeme musieť, samozrejme, prejsť na spoločnom 

stretnutí, ktoré bude najbližšie, koaličná rada bude zajtra, v pondelok večer, kde teda určite s 

nimi na túto tému chcem diskutovať, aby som, aby sme vedeli ako vláda, či teda tú podporu 

máme alebo nemáme a či sa takéto veci budú opakovať.“ 

Moderátor: „Ak by ste ju nemali, odovzdali by ste vaše poverenie prezidentke?“ 

E. Heger: „Boris Kollár povedal, že takéto veci sa už opakovať nebudú, takže potrebujem sa o 

tom rozprávať aj s Igorom Matovičom. Ale, aby sme sa vrátili ešte. Viete, tie reformy z plánu 

obnovy, za toto volebné obdobie sme schváli 39 zákonov v parlamente, ktoré sa týkajú týchto 

reforiem. Budú ďalšie pokračovať, plán obnovy je do roku 2026, čiže aj ďalšie volebné obdobie 

a z týchto 39, jednak to, že to podporovali hlavne koalícia a dnes teda posledne neschválilo pár 

poslancov OĽaNO a takmer celý klub Sme rodina, k tomu som sa vyjadril, ale čo je dôležité, že 

pán Pellegrini, neviem, či viete, ale z tých 39-tich ste hlasovali za iba dve, iba dve, čiže 37 



reforiem z plánu obnovy, ktorý vyhodnotila Európska komisia ako jeden z najlepších, ktoré 

schválili členské štáty, ste vy 37 nepodporili a ja sa teda pýtam, ak budete v ďalšej vláde, ako 

budú pokračovať reformy na Slovensku, keď takýmto spôsobom ste pristupovali k reformám za 

toto volebné obdobie, pretože to je veľmi nezodpovedné.“ 

Moderátor: „Pán Pellegrini, ako to teda čítate, či je to nejaký revanš zo strany aj Igora 

Matoviča, možno Borisa Kollára, či sú dobre napísané tie zákony a samozrejme, plán obnovy 

presahuje jedno obdobie jednej vlády, bude sa to poprípade dotýkať aj vás, teda prečo možno 

za takéto nadčasové zákony, ktoré sa týkajú Slovenskej republiky a jeho rozvoja, 

nezahlasujete?“ 

P. Pellegrini: „Nezahlasujeme preto, pretože sú zlé. A mnoho z tých reforiem je pripravených 

úplne zle. A mnoho z tých reforiem, ktoré majú presahovať viacero volebných období, by malo 

byť urobených na základe širokej politickej diskusie, aj s oponentami. Nás nikdy v živote 

nepozvali ani len na jedno odborné rokovanie, aby si s nami ako s opozičnou stranou prešli 

nejakú reformu, aby bola garancia nejakej kontinuity, lebo tak sa to má robiť. Nikdy. Takže 

nech mi tu teraz nespytuje svedomie, pán premiér. Viete to len ukazuje, že pán premiér poverený 

už dávno nemal byť premiér. On už nevie nič presadiť v tom parlamente. Nemal by tam sedieť 

na tej stoličke až do 30. septembra, pretože voľby aj vďaka, aj toto ukazuje, že voľby mali byť 

tu podstatne skôr, pretože na tento marazmus dopláca Slovenská republika, doplácajú 

Slovenky, Slováci a všetci, čo na Slovensku žijú. Jednoducho, krajina sa potáca a to len vďaka 

tomu, že sa zubami-nechtami držia pri moci.“ 

Moderátor: „Mala by prezidentka vymenovať úradnícku vládu, podľa vás?“ 

P. Pellegrini: „Samozrejme by mala. Veď ona nedostane našu dôveru, aj to stále na tom trvám, 

my nedáme dôveru úradníckej vláde, ale tá by aspoň nejakým spôsobom možno upokojila tú 

situáciu a pán premiér by si pre svoju politickú stranu Demokrati nerobil kampaň z vládnej 

limuzíny.“ 

Moderátor: „Ako by ju upokojila, keď ten chaos je v parlamente?“ 

P. Pellegrini: „No však dobre, tam bude ten chaos, ale do toho ešte to vnáša aj pán premiér a 

spol., svojím, rozumiete, nemožným riadením tejto vlády, absolútne diletantským a k tomu s tým 

zákonom vám poviem, a ešte raz pán Heger, vy môžte sa na mňa hnevať, koľko chcete, veď si 

pozrite, koľko ľudí dôveruje vašej vláde. Vizitku vám vystavujú občania Slovenska, ja vám 

nemusím tu dokonca ani nič povedať na vašu kritiku, pretože stačí to, čo robíte, pozerajú ľudia 

a 85 % ľudí tohto Slovenska nášho krásneho vám nedôveruje ako vláde  a jednoducho vás 

nechce tu a všetci si želali predčasné voľby čo najskôr, takže ja vám nemusím tú kritiku dávať, 

ale k tým zákonom. Viete, zákon o krajinnom plánovaní, tých, ktorých sa týka, boli proti. Mestá, 

obce povedali, signalizovali, že zlý zákon. Pri tom zákone o reštrukturalizácii alebo konkurze a 

vyrovnaní sám Boris Kollár naznačil, že ide pravdepodobne o kšeft ešte bývalej ministerky 

Kolíkovej, ktorá už dopredu vybrala 5 alebo 10 osôb, ktoré jediné budú môcť robiť takéto veľké 

konkurzy a vyrovnania, no tak logicky, že my sme za to nezahlasovali, ale pán poverený 

premiér, keď tvrdí, že vládne, čo sa on obracia na opozíciu. Vládnu koalíciu má, tvrdí, že 

existuje nejaká, hovorí, že hovorí, že nejaká koaličná rada ešte existuje. Ja by som chcel aj 

vedieť, že vlastne, teda, aká koalícia tu vládne, lebo ja som mal pocit, že Boris Kollár oznámil, 

že už je termín volieb a že koaličná zmluva už padla. Oni nejakú koaličnú radu majú, no 

jednoducho toto je výsledok toho, keď tu vládne amatérska vláda, ktorá už nemá podporu v 

parlamente. Na to sa viac netreba ani nič, ani pozerať, ani nič povedať.“ 

Moderátor: „Dáme priestor pánovi premiérovi, teda naozaj. Zajtra je koaličná rada, o chvíľu 

už končí vaša koaličná zmluva pol roka pred voľbami, teda nie je naozaj, pán premiér, čas na 

to možno odovzdať to poverenie prezidentke a nechať to na úradnícku vládu a možno bojovať 

o toho voliča z parlamentných lavíc?“ 

E. Heger: „Nie, a poviem vám, prečo. Toto pán Pellegrini a teraz začnem po prvé, neobraciam 

sa na opozíciu, pán Pellegrini, neobraciam sa na opozíciu, prečo som hovoril, že ste 37 



reforiem z plánu obnovy nepodporili, jasne ukazuje o tom, ako ste reformný politik. Naposledy, 

keď ste boli premiérom, tak ste mali reformu nemocníc v parlamente, v prvom čítaní 

stroskotala, lebo Robert Fico vás upratal jak malého chlapca, stiahli ste chvost, dokonca ste sa 

nezastali ani ministerky, ktorá mala natoľko guráž, že dala demisiu, vy ste sa jej ani nezastali, 

čiže tam to skončilo.“ 

P. Pellegrini: „Práveže som za ňu bojoval do poslednej hodiny.“ 

E. Heger: „No jasné, tak to bolo. Všetci si na to spomíname, ako ste bojovali za, ale to je v 

poriadku.“ 

Moderátor: „Pán premiér, ale Rázsochy meškajú a vo všeobecnosti.“ 

E. Heger: „Prepáčte, neskáčte mi, prosím, do reči, ja chcem dokončiť tú reakciu, a potom sa 

kľudne venujme aj Rázsochám, čiže bez problémov, len aby som mohol dokončiť tú myšlienku. 

Po druhé. Krajinné plánovanie? Tomu sme sa venovali, ja sám osobne som sa tomu venoval 

týždne, aby to bolo koalične vyladené, takže, a vôbec nie je pravda to, čo tu rozpráva aj pán 

Pellegrini, že obce a podobne. Ďalšia vec. Konkurzy, to bolo, ten zákon predkladal Viliam 

Karas, čiže vy teraz osočuje Viliama Karasa, že on ide nejaký kšeft dohadzovať Márii 

Kolíkovej.“ 

P. Pellegrini: „Nie. Ja som povedal, čo sa hovorilo v parlamente.“ 

E. Heger: „Lebo on je minister, ktorý vo svojom svedomí nepredloží zákon, ktorý nepovažuje 

za dobrý a keď, tak by to určite povedal, takže toľko k daným zákonom. Ja sa pýtam potom, ale 

pán Pellegrini, že čo teda urobíte s tými reformami, ak budete vo vláde, pretože vy 

spochybňujete dnes odborníkov európskeho rangu. Európska komisia vyhodnotila tieto 

reformy, lebo sme ich pripravovali s nimi a pozor, oni nám nedovolili napísať čokoľvek. Tie 

reformy museli byť naozaj odborne veľmi podkuté. Ak by neboli, tak nám povedali takúto 

reformu vám neschválime. Takže, to je po prvé, spochybňujete európskych odborníkov. Po 

druhé, spochybňujete členské štáty, 26 členských štátov schválilo náš plán obnovy a bol 

vyhodnotený ako jeden z najlepších. A po tretie sa opýtam teda, keď budete vo vláde, pán 

Pellegrini, čo spravíte s týmito reformami?“ 

Moderátor: „Pán premiér, ale keď, hneď vám dám priestor. Pán premiér, ale to, jak sám 

hovoríte, že tieto reformy z plánu obnovy presahujú, samozrejme, viacero volebných období a 

vlád.“ 

E. Heger: „A vďaka nim čerpáme stovky miliónov eur.“ 

Moderátor: „O tom tu nespochybňujem, ide o to, ale či vy ste nepodcenili tú situáciu, čo sa 

týka tej podpory najmä, napríklad aj včera Tomáš Valášek v Slovenskom rozhlase hovoril o 

tom, že ho nikto nekontaktoval, on tam bol pripravený zahlasovať a podporiť práve túto 

reformu, teda že či to nie je chyba aj vaša, že si v podstate tú podporu nezabezpečíte, a 

samozrejme, možno aj v opozičných laviciach, keďže hovoríte, že to presahuje, samozrejme, aj 

jedno volebné obdobie.“ 

E. Heger: „Poviem vám prečo. Pretože mali sme dohodu na koaličnej rade. Keď rokujem s 

koaličnými partnermi a sľúbia mi, že za tie zákony zahlasujú a prechádzame zákon po zákone, 

tak už neviem, čo viac si mám zabezpečiť. Ešte to budem robiť tak, že v ten deň, Tomáš Valášek, 

na toho zareagujem hneď, ešte v ten deň budem volať predsedom jednotlivých strán, aby som 

sa ubezpečil, že sú si vedomí toho, že tento zákon potrebuje, že to nie je zákon, ktorý podporí 

Eduarda Hegera, veď to je plán obnovy Slovenskej republiky a ten je s presahom na niekoho 

volebných období.“ 

Moderátor: „Čiže, vnímate to ako nejaký zdvihnutý prst varovný zo strany vašich koaličných 

partnerov?“ 

E. Heger: „Ja som bol tiež, už som na to odpovedal, ja som bol tiež poslancom, ale použiť 

argument, že neviem, o čom hlasujem, tak prepáčte, ako úprimne, ja sa nechcem k tomu ani 

viacej vyjadrovať. Poslanec musí veľmi dobre vedieť, o čom hlasuje a nemôže povedať vetu, že 

ja som nevedel, že toto je dôležitý zákon z plánu obnovy, ako to nech ani nesranduje.“ 



Moderátor: „Pán Pellegrini, vám, čo sa týka reformy nemocníc, sa podarilo akurát zbúrať 

skelet starej nemocnice Rázsochy. Nepodarilo sa vám, ako premiér hovoril, presadiť cez 

vtedajšieho šéfa strany reformu nemocníc, odišla ministerka Andrea Kalavská, rezignovala. 

Prečo sa nedokážeme pohnúť v oblasti zdravotníctva viac dopredu?“ 

P. Pellegrini: „No, to viete, to tak poviete, že sa podarilo len zbúrať, no veď chvalabohu, veď 

to 30 rokov nikto nevedel ani zbúrať. Už to bolo nad sily všetkých mojich predchodcov, tak som 

to jednoducho spravil, aby som pánovi Hegerovi a Matovičovi predostrel čistý stavebný 

pozemok pripravený na výstavbu špičkovej novej bratislavskej nemocnice. Choďte sa tam 

pozrieť, či tam vôbec prišiel bager aspoň zakopať prvý základ.“ 

Moderátor: „No a kto to teda brzdil, podľa vás?“ 

P. Pellegrini: „Tri roky nič.“ 

Moderátor: „Bol problém Vladimír Lengvarský?“ 

P. Pellegrini: „A ešte jednu vec. Ja neviem, mne sa zdalo, ako keby všetci robili všetko pre to, 

aby tu smotanu zhrabla len finančná skupina a jej privátna nemocnica a aby nám polovica 

najšpičkovejších doktorov odišla tam, aby nevideli svetlo na konci tunela, že sa už konečne 

Rázsochy stavajú. Tri a pol roka neurobili v Rázsochách nič. Keď sa pozriete na plán obnovy, 

prepáčte, s ktorým sa pán Heger tak chváli, vy ste odborník a expert na papiere, vy ste presne 

ako tí úradníci, o ktorých som povedal, že len aby papiere boli v poriadku, ale výsledok žiadny. 

Plán obnovy, otvorím váš semafor na vašom úrade. Červené pole, červené, červené, mešká sa, 

nedokončí sa, mešká sa, ohrozené. Odkedy ste vo vláde len lamentujete, že máme ohrozené 

platby. Rozprávate tu, rozprávate tu, že čerpáme stámilióny eur a kde ich vidia občania? Mňa 

sa pýtate, čo budeme robiť s reformami? Reformy sa budú robiť len také, z ktorých vidí občan 

reálne zlepšenie jeho života, lebo dnes zatiaľ vidí len papiere, vaše chválenie sa Bruselom a 

neviem, čím všetkým, ale skutek-utek a vy, ak ste pán kolega povedali, viete, a nedám si to už, 

pretože ja som väčšinou slušný a nechám to tak a nekomentujem veci, ale zbúrali sme Rázsochy, 

postavili sme nový pavilón srdcovocievneho ústavu s heliportom v Bratislave, novú detskú 

nemocnicu, detské kardiocentrum, nový pavilón v banskobystrickom srdcovo-cievnom ústave 

chorôb, nakúpili sme každý rok za 100 až 70 až 100 miliónov eur nové zariadenia a prístroje, 

porobili sme mnoho urgentov. Nech sa páči, nech mi pán premiér, nech ma zoberie, ja pôjdem 

s ním na výlet, nech ma on povodí za 3 roky, čo oni v zdravotníctve reálne vybudovali, postavili 

a odovzdali ľuďom a nemalo to nič spoločné s našou vládou. Som zvedavý, lebo to bude veľmi 

krátky výlet, ani kávu nestihneme vypiť.“ 

Moderátor: „Dobre. Ukončíme túto tému. Zareagujte, pán premiér, teda či sa stihnú nejak 

postaviť Rázsochy, a ak nie, kto bude za to zodpovedný?“ 

E. Heger: „Rázsochy majú byť dokončené do roku 2029 a verím tomu, že ak na tom bude 

záležať každej vláde, tak sa to stihne. To je dôležité. Ale, teraz ešte k tým peniazom z plánu 

obnovy, tých investícií. Pán Pellegrini, no vidieť, že nesledujete plán obnovy a okej, lebo 

reformy pre vás nie sú zaujímavé. K tomu semaforu. Áno, aj minulý rok sme mali viacero 

červených, lebo sme transparentní, neskrývame, nič neskrývame. Na druhej strane sme splnili 

všetky míľniky a sme jedna zo šiestich krajín, z dvadsiatich siedmich krajín členských, jedna z 

šiestich, ktorá dnes čerpá peniaze, z V-štyrky najlepší, a ktorá má podanú druhú žiadosť o 

platbu aj druhú platbu na účte, takže toto hovorí za všetko. Po druhé, z tých peňazí, aby ste teda 

rozumeli, rekonštruujeme a modernizujeme trate. Po druhé.“ 

P. Pellegrini: „Už ste začali?“ 

E. Heger: „Áno, už sme začali, pán Pellegrini.“ 

P. Pellegrini: „Ktoré?“ 

E. Heger: „Už sme začali na východnom Slovensku.“ 

P. Pellegrini: „Áno?“ 

E. Heger: „Taktiež podporujeme študentov, rôzne štipendiá, aby sme teda povedali, 

vzdelávanie, investujeme do výstavby nových škôlok, taktiež investujeme do nemocníc.“ 



P. Pellegrini: „Do ktorých, ukáž, do ktorých investujete?“ 

E. Heger: „Pán Pellegrini.“ 

P. Pellegrini: „Preboha, netárajte, do ktorých? Vymenujte ich.“ 

E. Heger: „My sme zreformovali zákon o verejnom obstarávaní, ktoré vy ste zreformovať 

nevedeli.“ 

P. Pellegrini: „Ukážte mi, do ktorých nemocníc investujete, povedzte?“ 

E. Heger: „Však neskáčte mi, prosím vás, do reči.“ 

P. Pellegrini: „Do ktorých nemocníc? Ja sa pýtam v mene občanov, do ktorých nemocníc.“ 

E. Heger: „Tá výzva bude vyhlásená. Rázsochy a Martin, pán Pellegrini, Martin, 300 

miliónov.“ 

P. Pellegrini: „Už sa začalo?“ 

E. Heger: „Vy ste si ani netrúfli, pretože vy ste ukazovali občanom iba tak fotky plesní a robili 

ste si selfíčka v tom, ako ste bagrom tam búrali Rázsochy, okej, takto si vás pamätajú občania.“ 

Moderátor: „Pán premiér, posledná otázka na ten audit ministerstva zdravotníctva po 

odchode Vladimíra Lengvarského, bolo tam podpísaných 212 miliónov pre regionálne 

nemocnice, z toho väčšia časť mala ísť do súkromných nemocníc. Zostane to tak, alebo?“ 

E. Heger: „Budúci týždeň oznámime, ktoré nemocnice budú súčasťou, teda tohto vyhodnotenia. 

Podľa všetkého tam môžu ešte pribudnúť ďalšie nemocnice, pretože našli sme ďalšie zdroje, 

ktoré na to uvoľníme, takže toto sú tie investície, investujeme do ambulancií.“ 

Moderátor: „A prídu niektoré z tých nemocníc ohlásených o peniaze?“ 

E. Heger: „My sme na zdravotníctvo výrazne, výrazne viac peňazí ako pán Pellegrini, veď boli 

sme to my, ktorí sme historicky zvýšili platy lekárom. V 2011-tom sa podpísalo memorandum. 

Dve vlády, pán Pellegrini, dvé vlády, vaše vlády, ste s tým memorandom ani nepohli. DRG sme 

prevzali v stave, v akom ste, v akom sa dohodlo toto memorandum, a vy ste sa ho ani len nedotkli 

toho DRG, ani len nedotkli. My by sme boli za 8 rokov niekde úplne inde. eZdravie hodnotilo 

teraz NKÚ a povedalo, že to bol najhorší projekt a to bol váš projekt, pán Pellegrini, takže ak 

sa tu chceme naozaj rozprávať o tom, že čo ste vy napáchali, tak môžme, bude to dlhá relácia 

a bude to dlhý odpočet..“ 

Moderátor: „Pán premiér, tých 212 miliónov, pôjdu tie peniaze tak, ako boli oznámené tým 

regionálnym nemocniciam?“ 

E. Heger: „To povieme budúci týždeň.“ 

Moderátor: „Čiže môže nastať zmena?“ 

E. Heger: „Môže tam nastať nejaká malá zmena, áno, môže tam nastať nejaká malá zmena.“ 

Moderátor: „Môžete ešte reagovať, pán Pellegrini, nech sa páči a prejdeme na zdražovanie.“ 

E. Heger: „Ale ja by som chcel ešte povedať.“ 

P. Pellegrini: „Pán premiér, ja, ak dovolíte, viete čo, fakt sa nebudem s vami sporiť o tieto 

veci, vy veľmi rád hovoríte, investujeme, investujeme, naozaj skúste byť už konkrétny a povedzte 

presne konkrétna nemocnica, teda keď už investujete a hovoríte o prítomnom čase.“ 

E. Heger: „Martin, Rázsochy.“ 

P. Pellegrini: „Takže sa pýtam, kde sa už konečne investuje. V Martine ešte behajú 

archeológovia, hľadajú nejaké pamiatky a ešte sa nič nezačalo stavať.“ 

E. Heger: „Už ste sa pýtali, či zakopol bager, tie bagre tam už kopú.“ 

P. Pellegrini: „Z tých 212 zatiaľ žiadna nemocnica nemá prístup, čiže ešte sa reálne 

neinvestuje nikde, tak aspoň tu netárajte, ale keď už to tak všetko skvelo riadite, oproti nám, 

tak ja sa len pýtam, prečo pomaly sme prišli už ku kolapsu zdravotnej starostlivosti s hroziacim 

veľkým štrajkom s výpoveďami, prečo teraz máme obrovský problém s ambulanciami, ktoré 

začali vyberať prostriedky, nepodpísali zmluvy, prečo máme v štrajku mestá a obce, ktoré 

neustále chodia pred úrad vlády štrajkovať, prečo máme v štrajkovej pohotovosti, ďalšia a 

ďalšie segmenty tejto našej spoločnosti a Slovenska, keď vy ste taký úžasný premiér a taká 

úžasná vláda a štrajkuje tu pomaly každý, kto má ruky a nohy?“ 



Moderátor: „Dobre, pán Pellegrini, nechajme reagovať pána premiéra a prejdeme na to 

zdražovanie.“ 

P. Pellegrini: „Takže, viete, nech nám tu nemaľuje tu, že ružové Slovensko celé ako to tu všetko 

parádne ide, jednoducho Slovensko sa potáca a jednoducho ľudia majú strach, majú hnev a 

majú beznádej, keď sa pozerajú na to, ako to tu riadite.“ 

Moderátor: „Pán premiér, ešte krátka reakcia a prejdeme na zdražovanie.“ 

E. Heger: „Pán Pellegrini, nenechám sa vami vyprovokovať a nenechám sa ani vyprovokovať 

vašimi klamstvami. Štrajkovať? Pán Pellegrini, v piatok som mal stretnutie so zástupcami únie 

miest, pán Rybníček, všetkých žúp, pán Viskupič a pán Majerský, taktiež zástupcovia ZMOS-u, 

pán Tréger, pán Božik, rokovali sme presne o tom, akým spôsobom naďalej pomáhať 

samosprávam, takže prosím vás, nerozprávajte tu o nejakých štrajkoch, snažíte sa len ľudí 

strašiť a klamať.“ 

P. Pellegrini: „Neboli? Vypínali svetlá.“ 

E. Heger: „Prosím, neskáčte mi do reči.“ 

P. Pellegrini: „Štrajkovali vám pred úradom pred týždňom.“ 

Moderátor: „Poprosím vás, pán Pellegrini.“ 

P. Pellegrini: „Ale, tak nech neklame, veď on nemôže klamať, veď je demokrat a premiér tejto 

krajiny, tak nesmie klamať.“ 

E. Heger: „Pán Pellegrini, klamete vy. Keď hovoríte o tom, že chodia štrajkovať, a pritom na 

štrajkovať nechodia, lebo sedia so mnou na úrade vlády a rokujeme, takže ak pre vás je 

rokovanie štrajkom, pre mňa rokovanie nie je štrajkovanie.“ 

Moderátor: „Ale štrajkovali pred dvoma týždňami, stále kritizujú vládu, že majú málo peňazí. 

Dobre, páni, ideme ďalej, teraz to každopádne nevyriešime.“ 

E. Heger: „Vstúpili sme do rokovania a práve preto, aby sme túto pomoc adresne dostávali do 

samosprávam, a môžete sa opýtať samospráv, ocenili prístup vlády, pretože za vašich čias sa 

nevedeli s vami ani poriadne stretnúť.“ 

Moderátor: „Dobre, páni. Ideme ďalej. Inflácia vo februári dosiahla takmer 15 a pol percenta, 

čo je najvyššie číslo posledných rokov, potraviny medziročne zdraželi skoro o tretinu a ich 

nárast sa drží len tesne pod tridsiatimi percentami. Reálne mzdy klesli v minulom roku v 

priemere o 4 a pol percenta a na konci roka 2022 sme zaznamenali najväčší prepad reálnych 

miezd za posledných 22 rokov. Ľudia zdražovanie pociťujú takmer vo všetkých oblastiach.“ 

Anketa v obchode, žena: „Pocítiť to, veď mlieko zdraželo, chleba, všetko.“ 

Anketa, muž: „Menej nakupujeme tie zbytočné veci ako čipsy a rôzne takéto veci a iba tie 

základné potraviny.“ 

Muž: „Nie do zásoby, ale počkáme niekedy aj na také akciové ceny.“ 

Eva Sadovská, analytička WOOD & Company: „Ak sme vlani urobili nákup potravín za 100 

eur, tak teraz ten istý nákup potravín nás vyjde na 128 eur.“ 

Moderátor: „Pán premiér, napriek tomu, že vláda urobila množstvo, množstvo opatrení, či už 

je to zastropovanie cien energií, prorodinný balíček, podpora teda rodín, obedy zadarmo, 

zvyšovali ste platy v štátnej správe, ale aj učiteľom. Napríklad učitelia aj to zvyšovanie platov, 

ktoré teda mali, im nestačí na to, aby teda sa mali dajme tomu lepšie ako v minulom roku, 

naopak, pociťujú všetci prepad reálnych miezd. Minulý týždeň Boris Kollár v tomto štúdiu 

povedal, že vláda už urobila maximálne všetko, že môžete už len kúriť a svietiť, teda môžu ešte 

ľudia, občania očakávať, že prídete s nejakými opatreniami, ktoré zmiernia teda inflačné 

problémy.“ 

E. Heger: „Samozrejme, môžu, a aj prídu tieto opatrenia, veď od dvadsiateho, čiže od zajtra 

vlastne začne platiť dohoda s potravinármi a s obchodnými reťazcami, kde budú zastropované 

na 3 mesiace 400 potravín. Veľmi konkrétna pomoc, 400 potravín sa nebude meniť ich cenová 

hladina najbližšie 3 mesiace. Taktiež učiteľom zvýšime plat od 1. 9., ale aj štátnym 

zamestnancom o ďalších 12 %, takže to je ďalšia pomoc, ktorú pripravujeme, taktiež pán 



minister Krajniak pripravuje tým najzraniteľnejším veľmi konkrétnu pomoc, tak ako sme aj 

povedali, že budeme to vyhodnocovať a budeme pomáhať, čiže vôbec, my sledujeme, akým 

spôsobom sa tá inflácia vyvíja. Na druhej strane chcem povedať, že priateľ pána Pellegriniho, 

pán Kažimír, guvernér Národnej banky Slovenska povedal, vydal vlastne správu a povedal, že 

inflácia tohto roku bude nižšia ako 10 % a dnes máme infláciu najnižšiu v celej V4-ke. Taktiež, 

z analýzy alebo teda z tej prognózy, ktorú vydala Národná banka Slovenska jasne vidieť, že 

máme šiesty najlepší hospodársky rast v rámci Európskej únie, čiže ekonomika napreduje, áno, 

tie percentá nie sú nejaké výrazne vysoké, ale musíme si uvedomiť, že sme ešte stále v kríze, 

pretože sme šiesty najlepší.“ 

Moderátor: „No ale priemer inflácie v Európskej únii je 8 a pol percenta, u nás je jedna z 

najvyšších v rámci Európskej únie.“ 

E. Heger: „Nie. Nie je, nie, nie je.“ 

Moderátor: „Respektíve eurozóny, pardon.“ 

E. Heger: „V rámci, nie, to tiež nie je pravda, pretože máte tu baltské krajiny, ktoré majú 

výrazne vyššie.“ 

Moderátor: „Tam je okolo 20, samozrejme, ale sme v tej druhej polovici tých vyšších.“ 

E. Heger: „Ale vďaka tomu, však to je, opäť pán Kažimír povedal, že vďaka tomu, že sme 

zastropovali ceny energie, ako jediná krajina v Európe, sa nemenila cena elektrickej energie z 

roku 22 na 23, ako jediní, tak vďaka tomu sme udržali vlastne infláciu na takej úrovni, akej je, 

áno, potraviny sa veľa dovážajú, takže to má automatický vplyv, preto som rád, že sa nám 

podarilo 400 potravín zastropovať. Taktiež, čo sa týka reálnych miezd.“ 

Moderátor: „Ale či ste s takým opatrením, čo sa týka obchodných reťazcov, nemohli prísť skôr, 

či to nie je skôr iniciatíva samotných obchodných reťazcov, pretože Richard Takáč zo Smeru 

hovorí, že oni najprv vyhnali ceny potravín, a teraz prichádzajú s tým, že na 3 mesiace 

zastropujú 400 druhov tovarov.“ 

E. Heger: „Nie. Je to výsledok, je to výsledok dohody a aj na základe toho, že vlastne sa 

staráme o našich slovenských farmárov, veď to je to, čo som hovoril v rámci PPA. My sme 

navýšili o 180 miliónov eur.“ 

Moderátor: „Čiže je to vďaka vláde toto opatrenie a táto dohoda?“ 

E. Heger: „No samozrejme, že je to vďaka vláde, bez vlády by takáto dohoda nevznikla predsa, 

lebo je to dohoda medzi vládou a týmito predajcami.“ 

Moderátor: „Lebo ono to skôr znelo, akože si to tie obchodné reťazce priamo pýtali.“ 

E. Heger: „A prečo to potom prezentoval pán minister pôdohospodárstva, prečo by to neurobili 

takú tlačovku potom sami? Veď to je presne to rokovanie, lebo nám to nie je ľahostajné, nie 

nám ľahostajné, akým spôsobom ľudia sú zaťažovaní. Taktiež sme pomohli, tak ako ste 

povedali, rodinám. My sme dali, v porovnaní s vládou Petra Pellegriniho, sme dali o 160 eur 

alebo dobre, nech 150 eur viac na každé dieťa do rodín, aby mohli zvládať práve tento enormný 

nárast. Taktiež dôchodcom sme pomohli. Viete, my nebudeme ľuďom sľubovať niečo, čo im 

potom nedáme. Tuto pán Pellegrini aj spolu s pánom Ficom v roku 2010 sľúbili dôchodcom 

trináste dôchodky. Vládli dve volebné obdobia bez akejkoľvek krízy a nedali dôchodcom 

trinásty dôchodok. Dali im ho až tesne pred voľbami, keď Fico, Robert Fico povedal, že už 

nevedeli zastaviť, ako zastaviť pád preferencií, tak to rýchlo pred voľbami dva týždne schválili, 

takže takíto sú to sociálni demokrati, ktorí pomáhajú ľuďom.“ 

Moderátor: „Dobre, nechajme reagovať pána Pellegriniho.“ 

E. Heger: „A neurobili, čiže, ale my sme trinásty dôchodok občanom dali. Dávame im tento 

rok navyše rodičovský bonus. To bude 200 miliónov eur, ktoré bude vyplatené dôchodcom na 

to, aby zvládali opäť túto situáciu, v ktorej sa nachádzajú.“ 

Moderátor: „Pán Pellegrini, prečo je to málo, to, čo robí vláda, podľa vás, pretože sú to dosť 

výrazné opatrenia, ktoré stoja, samozrejme aj nejaké peniaze, aj deficit 6 a pol percenta?“ 



P. Pellegrini: „No je to málo, pretože je to dokopy nič, čo táto vláda robí a pán premiér, v 

piatok som mal veľký kongres so starostami a primátormi z celého Slovenska, viac ako 400 

primátorov a starostov, lebo sme politicky najsilnejšia strana v komunále, máme najviac 

spomedzi politických strán primátorov a starostov, tak by ste si vypočuli, čo si myslia o vláde a 

o fungovaní a pomoci, ako sa im ťažko žije, takže mne tu môžte rozprávať, čo chcete, čo ste sa 

vy rozprávali s pánom Rybníčkom, mestám a obciam sa žije zle a na druhej strane, sa nám deje 

aj vďaka tomuto, že vy ste síce pre deti a to nie všetky, aj to nie všetky, žiaľ, lebo ten systém ste 

urobili tak, že mnohé matky s deťmi nedôjdu na tú sumu 200 euro, aj keby veľmi chceli, to je 

veľká chyba, to bude treba napraviť, aby každá matka s dieťaťom mala nárok na to, aj keď je 

živnostníčka a zarába tisíc eur mesačne na faktúru, lebo taká nedostane žiadnych 200 eur, tak 

na jednej strane ste rodinám s deťmi zvýšili, ale na druhej strane im mestá a obce vďaka tomu, 

že nemajú peniaze, museli navýšiť dane, poplatky a jednou rukou im dávate a druhou stranou 

im berie. Dôchodky? Ja som chvalabohu šťastný, že naše vlády boli tie, ktoré zaviedli 

valorizáciu a zvyšovanie dôchodkov do zákona ako automat, a že táto vláda s januárovým 

zvýšením dôchodkov, ani Igor Matovič, ani Eduard Heger, nemala vôbec nič, to sa stalo 

chvalabohu samo.“ 

Moderátor: „Dobre, pán Pellegrini, ale čo by ste vy urobili, keby ste boli teraz vo vláde, lebo 

vidíme teda aj príklad Maďarska, kde v podstate sa stropovali ceny, stropovali sa palivá, 

opozícia tým argumentovala a dnes majú najvyššiu infláciu v Európe, najdrahšie potraviny, 

najvyššie úrokové sadzby, najdrahšie hypotéky a požičiavajú si na trhoch trojnásobne drahšie 

ako Slovensko.“ 

P. Pellegrini: „A my takisto patríme v rámci eurozóny k tým horším, pretože presne, ako ste 

povedali, to je pravda. Inflácia v eurozóne je polovičná oproti tej, akú má dneska Slovensko, to 

znamená, nemôžme sa vyhovárať, že to je kríza, keď v iných krajinách to zvládnuť vedia. Prosím 

pekne, áno, to zastropovanie cien potravín, ktoré pán premiér tu prezentuje, to sa stalo samo, 

to sa dohodli už tie hypermarkety a supermarkety.“ 

Moderátor: „Čiže to je iniciatíva obchodných reťazcov, podľa vás, a nie vlády?“ 

P. Pellegrini: „Samozrejme, tak jasné, že hej. Ony sa už na to nemohli pozerať a prišli s touto 

ponukou, že viete čo, keď už vy nič neviete, tak aspoň my sami už nejdeme tých chudákov 

občanov zdierať a ideme udržať tie ceny nejako pod kontrolou najbližšie 3 mesiace. Neurobila 

vláda zo žiadnych zásadných opatrení. Pozrite, keď neviete meniť ceny, resp. mala urobiť 

najprv totálnu previerku, ako vzniká cena od chudáka poľnohospodára, ktorý liter mlieka 

nadojí, až po cenu na pulte, či nedochádza, tak ako národná banka a Peter Kažimír avizoval, 

že ak bude zdražovanie pokračovať, už treba sa zaoberať aj tým, či nedochádza k deformácii 

cien a zneužívania tohto systému niekde v tom obchodnom reťazci. To má byť prvá analýza. Ak 

sa zistí, že tu priestor nie je, že tie náklady sú naozaj oprávnené a inak to nejde, tak samozrejme, 

súhlasím, ale treba výraznejšie pomôcť slovenským prvovýrobcom potravín tak, aby sme im 

pomohli, teda znižovať tie náklady tak, aby ponúkali lacný tovar na trhu, a keď ani to nejde, 

tak potom naozaj veľký balík pomoci sociálne odkázaným ľuďom, ktorí si to nemôžu dovoliť. 

Pán premiér, určite vy rád hovoríte o číslach a faktoch. Za minulý rok, aj vďaka vašim 

nedostatočným opatreniam, 190 tisíc ďalších seniorov sa dostalo do pásma chudoby a dnes ich 

máme 500 tisíc slovenských dôchodcov.“ 

E. Heger: „To nie je pravda.“ 

P. Pellegrini: „Je na pásme chudoby a jednoducho takto potom to vyzerá, pretože ste 

nedostatočne pomáhali týmto ľuďom. Vôbec ste nepomohli domácim farmárom, pre ktorých 

Hlas žiadal nulovú DPH z dvora pri predaji, pretože sme chceli podporiť tých maličkých 

producentov, aby keď predajú na ulici niekde z dvora potraviny, nemuseli dávať DPH. 

Zmietnuté zo stola. Hovorili sme, že rozšírme predsa segment potravín, na ktoré sa uplatňuje 

nulová DPH alebo znížená DPH, aj to zmietnuté zo stola, takže v tomto ste neurobili dokopy 

nič.“ 



Moderátor: „Dobre. Nechajme reagovať pána premiéra, pretože máme už iba posledných 

nejakých šesť, sedem minút. Pán premiér, teda dá sa očakávať, že vláda príde ešte s takými 

opatreniami, ako hovoril pán Pellegrini, teda nižšia DPH, poprípade iné opatrenia?“ 

E. Heger: „Mne príde veľmi komické, že pán Pellegrini, ktorí tu vládli 12 rokov, tak sa pýtam 

pán Pellegrini, keď to boli také dobré opatrenia, prečo ste ich neurobili, prečo ste neznížili tú 

DPH na 0 % ste boli premiérom?“ 

P. Pellegrini: „Pretože ľudia nechudobneli tak, ako chudobnejú za vás.“ 

E. Heger: „Aha, takže takto je to.“ 

P. Pellegrini: „Za našich čias ceny, inflácia bola dve, tri percentá.“ 

E. Heger: „Čiže vy potrebujete, aby ľudia až chudobneli na to, aby ste im pomohli. Tak?“ 

P. Pellegrini: „Za vás chudobnejú po dvadsiatich dvoch rokoch, počas vašej vlády.“ 

E. Heger: „Hovorím. Prečo ste im nepomohli za 12 rokov vašej vlády?“ 

P. Pellegrini: „Zvyšovali sme im platy, infláciu sme držali skoro na nule a žilo sa ľuďom lepšie 

a ľudia si odpovedia, ako sa im žilo, keď som bol ja premiér a odpovedia si ako sa im žije, keď 

ste vy premiér, to nemusíme sa my dvaja sporiť.“ 

E. Heger: „Presne tak. A vy ste nemali krízu, my máme tri, ale. Vy ste povedali takú zaujímavú 

vec teraz, že výraznejšie pomoc prvovýrobcom. Tak viete, ako ste vy pomohli výraznejšie 

prvovýrobcom? Poľnohospodárka platobná agentúra je tu na to, aby pomáhala práve 

slovenským prvovýrobcom. Hovorí vám niečo meno grófka Rošková, poznáte ju?“ 

P. Pellegrini: „Poznám pani poslankyňu bývalú, áno.“ 

E. Heger: „Presne tak. Vaša poslankyňa. Pani poslankyňa, ktorá dostávala dotácie na letisko 

a asfaltové parkovisko. To je taký skrat v systéme, toto sa dialo za vás, pán Pellegrini.“ 

P. Pellegrini: „Určite teraz pomôže tomu hladnému človeku, čo si nedokáže kúpiť potraviny, 

to, o čom tu teraz rozprávate.“ 

E. Heger: „A my sme to odstránili, presne, no pozor, ja vám poviem, čo mu pomôže. Vďaka 

tomu, že sme toto odstránili, že sme vyčistili Poľnohospodársku platobnú agentúru, ktorá 

takmer prišla o akreditáciu a buď by peniaze rozdeľovali Rakúšania pre Slovákov, tak vďaka 

tomu dnes slovenskí farmári nedoplácajú, doplácali 25 centov a dnes nedoplácajú, môžeme 

naplno uvoľniť všetky dotácie a navýšili sme o ďalších 180 miliónov dotácie slovenským 

poľnohospodárom. Tí slovenskí poľnohospodári to vedia, oni poznajú aj pani Roškovú a 

poznajú, aké harakiri ste tam vy robili na Pôdohospodárskej platobnej agentúre za vašich vlád, 

takže ak sa chceme rozprávať o farmároch slovenských, tak oni si vašu vládu dobre pamätajú, 

pretože keď prišli demonštrovať do Bratislavy, tak ste ich zahnali do kúta a ešte ste ich bili, 

vaši, vaši tam poskokovia, tam ich bili na poliach a zbíjali, lebo sa ozvali, že chcú na svoju 

pôdu dotácie, ale nie, dotáciu musela mať pani grófka Rošková na asfaltové parkovisko.“ 

Moderátor: „Pán Pellegrini, môžete reagovať, poznáme kauzu Dobytkár a všetky tieto veci, 

ktoré sa na PPA diali.“ 

E. Heger: „Dvanásť rokov ste vládli, veľa vecí ste mohli urobiť a neurobili ste.“ 

P. Pellegrini: „Začali sa tieto veci vyšetrovať počas môjho premiérovania, tak nech tu nech 

nespytuje svedomie, pán premiér, pretože ja som nad tým nezatváral oči a tieto kauzy sa začali 

vyšetrovať už počas toho môjho mandátu. A keď sa tam chyby diali, tak samozrejme bolo ich 

treba odhaliť a potrestať. Vybavená vec. Ja to ani nepopieram a ani nezakrývam oči pred tou 

minulosťou. Ja len hovorím, že návrat do minulosti, tak, ako sa vy radi vraciate, žiaľbohu, ten 

už nefunguje. Vy vládnete tejto krajine s Igorom Matovičom vyše 3 roky alebo 3 roky, 

minimálne, vy ste už zodpovední za to, čo sa tu za 3 roky dialo, aj za to, ako dneska ľudia žijú 

a to, ako to vládnete a ako to tu vyzerá, tak to sa prejavuje aj do životnej úrovne občanov tejto 

krajiny, ktorí dneska pred lekárňou stoja s dilemou, budem dnes jesť alebo si dnes kúpim lieky. 

Takto ste doviedli tento národ do takejto situácie, to tu nebolo, keď som bol ja predseda vlády, 

ani keď tu boli predchádzajúce vlády. Teraz to tu máme a nerobíte pre to nič a môžte mi tu 

rozprávať o papieroch, o opatreniach, o vašich snoch a víziách.“ 



Moderátor: „Ale nečelili ste takým krízam, pán Pellegrini, to musíte uznať.“ 

P. Pellegrini: „Ale aj Rakúsko čelí krízam, aj Nemecko čelí krízam, aj Francúzsko.“ 

Moderátor: „Všade majú svoje problémy, to musíte uznať.“ 

P. Pellegrini: „Ale jednoducho, občan musí byť na prvom mieste a nie papiere z plánu obnovy 

a vaše rozprávanie o reformách a ľudia si nemajú z čoho kúpiť chleba.“ 

Moderátor: „Dobre. Máme posledné minúty, páni.“ 

E. Heger: „O koľko stúpla v Rakúsku elektrická energia, pán Pellegrini?“ 

P. Pellegrini: „A ja neviem, za koľko stúpla, mňa zaujíma, že Slováci majú problém. Kúpiť si 

dneska lieky a potraviny naraz. Mňa nezaujíma, čo sa deje v Rakúsku. Mne je jedno, čo je v 

Rakúsku. Mňa zaujíma slovenský občan.“ 

E. Heger: „Áno.“ 

P. Pellegrini: „A ten dnes je v úplne zložitej situácii a nevie, ako ide prežiť nasledujúce 

mesiace, vďaka tomu, že má na čele takúto diletantskú a neschopnú vládu ako ste vy.“ 

E. Heger: „Dnes sme od vás počuli dosť, čo všetko neviete.“ 

Moderátor: „Pán premiér, máme posledné dve minúty.“ 

E. Heger: „Nabudúce sa, prosím, skúste trošku lepšie pripraviť.“ 

Moderátor: „Poďme ešte k vnútrostraníckej politike a konkrétne k Demokratom. Vy ste sa 

jasne vyhranili voči väčšine opozície, teda určite parlamentnej. Prečo, pretože otázka je teda, 

prečo, pretože tie posledné vyjadrenia aj pána Káčera, ministrov Káčera a pána Hirmana, čo 

sa týka Hlasu, minimálne teda nekorešponduje s tým, čo ste hovorili.“ 

E. Heger: „My sme jasne zadefinovali a schválila to stranícka štruktúra, celý snem schválil, že 

nevieme si predstaviť povolebnú spoluprácu so Smerom, s Hlasom, s ĽSNS, Republikou a SNS 

a máme na to konkrétne dôvody. My sme to jasne pomenovali a toto, s týmto súhlasí aj Rastislav 

Káčer, ktorý hovorí, že áno, korupčné pozadie strany Hlas tam je.“ 

Moderátor: „Ale spoluprácu si vie predstaviť s Hlasom.“ 

E. Heger: „Nie. Pozor. Povedal, že aj on má tú nádej, že za 6 mesiacov sa strana Hlas ešte 

očistí zo všetkých korupčných káuz, ktoré v sebe má od toho, že má hlavný predstaviteľ strany 

Hlas, Peter Žiga, je obvinený z korupcie. Pán Pellegrini bojkotuje, kde môže.“ 

P. Pellegrini: „Nie je nič.“ 

E. Heger: „Prosím?“ 

P. Pellegrini: „Že ja nie som nič, aby ste dopovedali, ani obvinený, ani nič.“ 

E. Heger: „Pán Pellegrini, neskáčte mi do reči.“ 

Moderátor: „Ale Pán Pellegrini, hovorí o nejakej vláde.“ 

E. Heger: „Ale chcem teda vysvetliť aj občanom, prečo si nevieme predstaviť spoluprácu so 

stranou Hlas, pretože jednak, čo sa týka prozápadnej politickej orientácie, vajatajú stále, čo sa 

týka morálneho kompasu alebo teda, boju proti korupcii, chcú odstrániť Daniela Lipšica hneď 

po voľbách, chcú zastaviť vyšetrovanie a podobne, takže to je ďalšia ukážka, že protikorupčný 

boj pre nich nie je.“ 

Moderátor: „Čiže neznamená to, že týmto Demokrati pôjdu do opozície?“ 

E. Heger: „Nepodporujú žiadne reformy, ktoré Slovensko robí, ani ich v živote nepodporovali. 

Mohli zaviesť počas 12-tich rokov toľko vecí, ktoré dnes hovoria, že by zaviedli, tak ako 

sľubovali trináste dôchodky, a keď boli potom pri vláde, tak na to zabudli a nič nezaviedli, takže 

takto by to asi dopadlo aj s tými reformami.“ 

Moderátor: „Pán Pellegrini, vy ste ohlasovali, že by mala vzniknúť nejaká vláda zmierenia. 

Ste teda ochotný ísť napr. s Demokratmi do budúcej koalície?“ 

P. Pellegrini: „Eduard Heger je pravá ruka Igora Matoviča. To sú dvaja najvýraznejší 

predstavitelia OĽaNO. Oni dvaja sú zodpovední za marazmus, do akého marazmu zatiahli 

Slovenskú republiku. Preto si hádam nemyslíte, že tento človek, ktorý sa zo dňa na deň 

premenuje na Demokrata, že teraz sa ide tváriť, že tu 3 roky neruinuje túto krajinu, preto tá 



odpoveď je veľmi jasná. My máme rozhodnutie orgánu, že s OĽaNO nikdy v živote, ani s ĽSNS 

nepôjdeme.“ 

Moderátor: „Ale Demokrati nie sú OĽaNO.“ 

P. Pellegrini: „Pre nás je pán Heger ešte doteraz pravá ruka Igora Matoviča a Igor Matovič 

sa priznal v priamom prenose, že on to vymyslel a že poradil Eduardovi Hegerovi urobiť takúto 

fintu, aby založil novú stranu, získal 5 % navyše a nakoniec Igora Matoviča znovu doviedol k 

moci, preto tá odpoveď je veľmi jasná.“ 

Moderátor: „Pán premiér, krátka reakcia, prečo na tie útoky Igora Matoviča nereagujete?“ 

E. Heger: „Ja nereagujem?“ 

Moderátor: „Tak ste taký nejaký stále loajálny.“ 

E. Heger: „Tak pozrite sa, ja som povedal.“ 

Moderátor: „Či už ako líder novej strany Demokratov, tí ľudia, ktorí stáli za vami, či sa nemáte 

nejako vyhraniť voči tým slovám Igora Matoviča?“ 

E. Heger: „Keby som bol lojálny, ostal by som v OĽaNO. Môj príbeh v OĽaNO sa skončil 

mojím odchodom, postavili sme spoločný politický projekt s mojimi kolegami, stranu 

Demokratov, sám ste ma pred chvíľkou sa pýtali, že či je to revanš od Igora Matoviča, takže 

asi nemôžem byť s ním taký spojenec, ak by sa mi chcel takýmto spôsobom revanšovať. Takže 

myslím si, že tým ste si sám odpovedali a myslím si, že aj diváci to jasne chápu. Chcem viesť 

politiku slušnosti, odbornosti, riešení, žiadne sľuby.“ 

Moderátor: „Ďakujem, ďakujem. Musíme končiť. Boli tu s nami líder Demokratov, pán Eduard 

Heger.“ 

E. Heger: „Ďakujem veľmi pekne za pozvanie a peknú nedeľu prajem.“ 

Moderátor: „A líder strany Hlas-SD, pán Peter Pellegrini.“ 

P. Pellegrini: „Prajem všetkým všetko dobré.“ 

Moderátor: „Sme radi, že ste boli s nami, užite si ešte zvyšok víkendu a dovidenia o týždeň.“ 

 

13:06:25 koniec programu O 5 minút 12 

 

predel 

Upútavky: Peniaze  + sponzorské odkazy SPP a JTRE offices, Hit roka 2004  

predel 

 

13:08:06 začiatok programu Občan za dverami 

 

13:15:00 koniec záznamu vysielania 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 


